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W wieku 64 lat, po ciężkiej chorobie zmarł w dniu  
3 stycznia pan mieczysław machulak, wieloletni sekretarz 
w urzędzie miasta i Gminy połaniec, urzędnik, krajoznaw-
ca, regionalista i historyk. 5 stycznia w nowej Dębie odbył 
się pogrzeb pana mieczysława machulaka.

połanieccy radni jednogłośnie zdecydowali o nadaniu 
jackowi tarnowskiemu, Burmistrzowi miasta i Gminy poła-
niec Honorowego obywatelstwa. sesję rady miejskiej zwo-
łano w dniu 14 stycznia 2022 r. W porządku obrad był tylko 
jeden punkt – głosowanie w sprawie uchwały o przyznaniu 
tytułu Honorowego obywatela. 

Uzasadnienie do projektu uchwały o nadaniu honorowego obywatelstwa 
odczytała radna Małgorzata Dalmata-Konwicka, w którym czytamy:

Z wnioskiem o nadanie tytułu ,,Honorowego Obywatela Miasta i Gminy 
Połaniec”, śp. Panu Jackowi Tarnowskiemu – wieloletniemu Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Połaniec, wystąpiła grupa Radnych Rady Miejskiej w Po-
łańcu. Nadanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta i Gminy Połaniec śp. 
Panu Jackowi Tarnowskiemu jest wyrazem największego uznania, szacunku 
i podziękowania za jego sumienną, ciężką pracę, oddanie i poświęcenie na 
rzecz społeczności Miasta i Gminy Połaniec.

zgodnie z zarządzeniem nr 1/2022 Burmistrza miasta i Gminy poła-
niec z dn. 3 stycznia 2022r. w sprawie zmiany zarządzenia nr 21/2010 
Burmistrza miasta i Gminy połaniec z dnia 14 kwietnia 2010 roku w spra-
wie wprowadzenia regulaminu pracy w urzędzie miasta i Gminy w połań-
cu zostają zmienione godziny pracy urzędu miasta i Gminy w połańcu. 

od 19 stycznia urząd miasta i Gminy 
pracuje w godzinach: 

poniedziałek i od środy do piątku 
w godzinach od 7.00 do 15.00, 
a we wtorek od 8.00 do 16.00

ZMIANA GODZIN PRACY 
Urzędu Miasta i Gminy W Połańcu

Jacek Nowak 
pełniącym funkcję 

Burmistrza 
do czasów wyborów

 PośMiertNy tytUł 
Burmistrz Jacek tarnowski Honorowym 

obywatelem Miasta i Gminy Połaniec

ostatnia Droga
Mieczysława 
Machulaka
Sekretarza 
Miasta i Gminy Połaniec

od 20 grudnia 2021 roku funkcję Burmistrza połańca do 
czasu wybrania nowego włodarza miasta i gminy w wybo-
rach bezpośrednich pełni pan jacek nowak. 

To decyzja Prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego, który powołał 
Pana Jacka Nowaka do pełnienia funkcji Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. 
Obowiązki te będzie sprawował do 20 lutego 2022 roku, a więc do czasu wyborów 
bezpośrednich, w których zostanie wybrany nowy Burmistrz Połańca. Pan Jacek 
Nowak odebrał nominację i przystąpił do pełnienia obowiązków w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Połańcu. ►czytaj. str. 4

►czytaj. str. 6

Wywiad z pełniącym 
funkcję Burmistrza 

– Jackiem Nowakiem
24 stycznia na lokalnym portalu informacyjnym z miasta i Gminy 

połaniec - polaniec.com.pl ukazał się wywiad z pełniącym obowiązki 
Burmistrza jackiem nowakiem. poniżej przedstawiamy ww. wywiad.

Jacek Nowak ma 48 lat. Ukończył Uniwersytet Rolniczy w Krakowie na kierunku Inży-
nieria Środowiska i Geodezja oraz studia podyplomowe na Akademii Górniczo-Hutniczej 
w Krakowie na kierunku Zarządzanie Funduszami Unii Europejskiej. Jest również w trakcie 
studiów doktoranckich na Uniwersytecie Rolniczym w Krakowie. Jego przygoda w sa-
morządzie zaczęła się od pełnienia funkcji prezesa zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej w Połańcu. Następnie był radnym Rady Powiatu w Staszowie w kadencjach 
2010-2014 oraz 2014-2018. Jest radnym Rady Okręgowej Świętokrzyskiej Izby Inżynierów 
Budownictwa oraz członkiem Zarządu Konwentu Kierowników Jednostek Komunalnych 
województwa podkarpackiego. Prywatnie jest szczęśliwym mężem, tatą oraz dziadkiem. 20 
grudnia wojewoda świętokrzyski Zbigniew Koniusz, zgodnie z decyzją premiera powołał 
Jacka Nowaka do pełnienia funkcji Burmistrza Połańca do czasu wybrania nowego Burmi-
strza w wyniku wyborów bezpośrednich. Zapraszamy do zapoznania się z treścią wywiadu, 
którego udzielił naszej redakcji Pan Jacek Nowak.

►czytaj. str. 8
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Rada miejska jest przedstawicielem wszystkich 
mieszkańców i ostatecznie decyduje o rozwoju całej 
Gminy. To tutaj podejmowane są najważniejsze 
decyzje dotyczące Gminy i  jej mieszkańców. 30 
grudnia 2021 roku odbyła się ostatnia w 2021 roku 
sesja Rady Miejskiej w Połańcu, którą tradycyjnie 
poprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 
Stanisław Lolo.

Przed przystąpieniem do pracy nad zaplano-
wanym porządkiem obrad przyjęto Protokoły Nr 
XLIII/2021, Nr XLIV/2021, Nr XLV/2021, Nr 
XLVI, Nr XLVII.

Następnie radni przeszli do pracy nad projek-
tami uchwał.

Pierwsza podjęta na sesji uchwała Nr 
XLVIII/332/2021, dotyczyła podjęcia uchwały 
w  sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Miasta i Gminy Połaniec na lata 2021-2025.

Niniejszą uchwałą Rada Miejska w  Połańcu 
zmieniła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Połaniec na lata 2021- 
-2025 wraz z  wykazem przedsięwzięć do WPF 
oraz objaśnieniami.

Kolejna podjęta uchwała Nr XLVIII/333/2021 
dotyczyła z kolei zmian w budżecie Miasta i Gmi-
ny Połaniec na 2021 rok.

Po stronie dochodów przyjęto następujące 
zwiększenia:
-  rozdział Część oświatowa subwencji ogólnej dla 

jednostek samorządu terytorialnego kwota 165 
594 zł,

-  rozdział Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jed-
nostek samorządu terytorialnego kwota 1 012 
239 zł,

-  rozdział usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze kwota 3 500 zł,

-  rozdział Gospodarka odpadami komunalnymi 
kwota 200 000 zł,

-  pozostałe zadania związane z gospodarka odpa-
dami kwota 4 258 zł.

Po stronie dochodów przyjmujemy następujące 
zmniejszenia:
-  rozdział Pozostała działalność (Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa) kwota 176 
000 zł,

-  rozdział Wpływy z  podatku rolnego, podatku 
leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, 
podatków i  opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych kwota 5 780 
538, 20 zł,

-  rozdział Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób 
niepełnosprawnych kwota 105 000 zł,

-  rozdział Pozostała działalność (Gospodarka ko-
munalna i ochrona środowiska) kwota 465 253 zł, 
Po dokonanych zmianach dochody zmniejszyły 
się o kwotę 5 141 200, 20 zł.
Po stronie wydatków przyjęto z kolei następujące 

zwiększenia:
-  rozdział Realizacja zadań wymagających stosowa-

nia specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla 
dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkol-
nych w szkołach podstawowych i innych formach 
wychowania przedszkolnego kwota 2 892 zł,

-  rozdział Realizacja zadań wymagających stoso-
wania specjalnej organizacji nauki i metod pracy 
dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych 
kwota 7 079 zł,

-  rozdział Wczesne wspomaganie rozwoju dziecka 
kwota 20 000 zł,

- rozdział Wspieranie rodziny kwota 4 000 zł,
-  rozdział Gospodarka odpadami komunalnymi 

kwota 200 000 zł,
Po stronie wydatków przyjęto z kolei następujące 

zmniejszenia:

- rozdział Pozostała działalność (Rolnictwo i  ło-
wiectwo) kwota 20 000 zł,

- rozdział Drogi publiczne gminne kwota 273 
031,69 zł,

- rozdział Gospodarka gruntami i nieruchomościa-
mi kwota 190 000 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Gospodarka 
mieszkaniowa) kwota 1 778 574 zł,

- rozdział Wspólna obsługa jednostek samorządu 
terytorialnego kwota 110 760 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Administracja 
publiczna) kwota 244 000 zł,

- rozdział Ochotnicze straże pożarne kwota 74 
108,36 zł,

- rozdział Zarządzanie kryzysowe kwota 35 000 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa) kwota 261 
253,84 zł,

- rozdział Obsługa papierów wartościowych, kredy-
tów i pożyczek oraz innych zobowiązań jednostek 
samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu 
dłużnego – kredyty i pożyczki kwota 200 000 zł,

 - rozdział Rezerwy ogólne i  celowe kwota 320 
000 zł,

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 421 627 zł,
- rozdział Oddziały przedszkolne w szkołach pod-

stawowych kwota 25 000 zł,
- rozdział Przedszkola kwota 490 000 zł,
- rozdział Dowożenie uczniów do szkół kwota 

193 800 zł,
- rozdział Stołówki szkolne i przedszkolne kwota 

204 000 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Oświata i wycho-

wanie) kwota 88 600 zł,
- rozdział Dodatki mieszkaniowe kwota 4 000 zł,
- rozdział Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób 

niepełnosprawnych kwota 136 202 zł,
- rozdział Świetlice szkolne kwota 125 000 zł,
- rozdział Pomoc materialna dla uczniów o charak-

terze socjalnym kwota 42 200 zł,
- rozdział System opieki nad dziećmi w wieku do 

lat 3 kwota 113 000 zł,
- rozdział Oczyszczanie miast i  wsi kwota 300 

000 zł,
- rozdział Utrzymanie zieleni w miastach i gmi-

nach kwota 80 000 zł,
- rozdział Ochrona powietrza atmosferycznego 

i klimatu kwota 70 000 zł,
- rozdział Oświetlenie ulic, placów i dróg kwota 

344 019,31 zł,
- rozdział Pozostała działalność (Gospodarka ko-

munalna i ochrona środowiska) kwota 1 853 280 
zł,

- rozdział Centra kultury i  sztuki kwota – 165 
715 zł

 - rozdział Zadania w  zakresie kultury fizycznej 
kwota 49 000 zł,

- rozdział Pozostała działalność (Kultura fizyczna) 
kwota 163 000 zł.
Po dokonanych zmianach wydatki zmniejszyły 

się o kwotę 8 141 200, 20 zł.

Kolejna uchwała Nr XLVIII/334/2021 doty-
czyła Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy Połaniec na lata 2022-2025.

Uchwała Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Połaniec na 
lata 2022 - 2025 opracowano w oparciu o przepisy 
ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 
2009 roku.
1.  Wieloletnia Prognoza Finansowa, obejmująca 

ustalenia dotyczące budżetów Miasta i Gminy 
na lata 2022 – 2025. Art. 226 ustawy określa że 
prognoza powinna zawierać co najmniej:
a)  dochody bieżące oraz wydatki bieżące budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, w tym na 
obsługę długu, gwarancje i poręczenia;

b)  dochody majątkowe, w  tym dochody ze 
sprzedaży majątku, oraz wydatki majątkowe 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego;

c)  wynik budżetu jednostki samorządu teryto-
rialnego;

d)  przeznaczenie nadwyżki albo sposób sfinan-
sowania deficytu;

e)  przychody i rozchody budżetu jednostki sa-
morządu terytorialnego, z  uwzględnieniem 
długu zaciągniętego oraz planowanego do 
zaciągnięcia;

f )  kwotę długu jednostki samorządu teryto-
rialnego, w tym relację, o której mowa w art. 
243, oraz sposób sfinansowania spłaty długu; 
Prognoza długu może stanowić odrębną ta-
belę będącą załącznikiem do WPF

g)  objaśnienia przyjętych wartości; względy 
praktyczne przemawiają tu również za od-
rębnym załącznikiem do WPI h)w wydatkach 
należy także wyszczególnić:
–  kwotę wydatków bieżących i majątkowych 

wynikających z limitów wydatków na pla-
nowane i realizowane przedsięwzięcia,

–  kwotę wydatków na wynagrodzenia i skład-
ki od nich naliczane

–  wydatki związane z funkcjonowaniem or-
ganów jednostki samorządu terytorialnego.

2.  Wykaz Wieloletnich Przedsięwzięć Miasta 
i Gminy, obejmujący limity wydatków na Przed-
sięwzięcia oraz limity zobowiązań z nimi zwią-
zanych. Wykaz powinien zawierać odrębnie dla 
każdego przedsięwzięcia informacje dotyczące: 
nazwy i celu, jednostki organizacyjnej odpowie-
dzialnej za realizację wykonywania przedsię-
wzięcia lub koordynującej jego wykonywanie, 
okresu realizacji i  łącznych nakładów finanso-
wych, limitów wydatków w poszczególnych la-
tach oraz limitu zobowiązań. Zapisy art. 226 ust. 
4 ustawy o finansach publicznych określają, co 
należy rozumieć pod pojęciem „przedsięwzięcie” 
są to wieloletnie programy, projekty lub zadania, 
w tym związane z programami finansowanymi 
z  udziałem środków pochodzących z  budżetu 
UE oraz niepodlegające zwrotowi środki z po-
mocy udzielanej przez państwa członkowskie 
Europejskiego Porozumienia o Wolnym Han-
dlu (EFTA), a  także inne środki pochodzące 
ze źródeł zagranicznych, niepodlegające zwro-
towi oraz związane z umowami o partnerstwie 
publiczno-prywatnym; Zgodnie z  brzmieniem 
art. 227 ustawy Wieloletnia Prognoza Finan-
sowa obejmuje okres roku budżetowego oraz 
co najmniej trzech kolejnych lat. Okres objęty 
WPF nie może być jednak krótszy niż okres, 
na który zaciągnięto oraz zamierza się zaciągać 
zobowiązania. Zatem prognoza kwoty długu, 
jako dokument uzupełniający WPF powinna 
odzwierciedlać wskaźniki zadłużenia na prze-

strzeni tylu lat, na ile planowane są zaciąganie 
i spłata zobowiązań. Projekt uchwały w sprawie 
WPF jest na mocy przepisów art. 34 ust. 1 pkt 4 
ustawy przedmiotem jawnej debaty, dlatego też 
ustawodawca nałożył obowiązek załączania do 
WPF objaśnień dotyczących przyjętych wartości. 
Objaśnienia wyjaśniają m.in., jakie tytuły docho-
dów i wydatków są ujęte w tym dokumencie oraz 
w jaki sposób były one prognozowane. Zgodnie 
z art. 229 ustawy wartości przyjęte w Wielolet-
niej Prognozie Finansowej muszą być zgodne 
z Uchwałą budżetową co najmniej w zakresie:
– wyniku budżetu,
– kwot przychodów i rozchodów,
–  długu jst. Przepis ten ma ścisłe powiązanie 

z  art. 242, który miał zastosowanie po raz 
pierwszy do uchwał budżetowych na rok 2011, 
stosownie do którego:
•  Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego nie może uchwalić budże-
tu, w  którym planowane wydatki bieżące 
są wyższe niż planowane dochody bieżą-
ce powiększone nadwyżkę budżetową z lat 
ubiegłych i wolne środki, o których mowa 
w art. 217 ust. 2 pkt 6.

•  Na koniec roku budżetowego wykonane 
wydatki bieżące nie mogą być wyższe niż 
wykonane dochody bieżące powiększo-
ne o  nadwyżkę budżetową z  lat ubiegłych 
i wolne środki, z zastrzeżeniem ust. 3. Projekt 
uchwały w sprawie WPF wraz z projektem 
uchwały budżetowej podlega opiniowaniu 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową (art. 
234 ustawy) przed ich zatwierdzeniem przez 
organ stanowiący jednostki samorządu tery-
torialnego.

Uchwała Nr XLVIII/335/2021 dotyczyła 
uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Połaniec na 
2022 rok.
I. UWARUNKOWANIA

1.  Projekt budżetu opracowano w oparciu o na-
stępujące akty prawne:
• Ustawę o samorządzie gminnym
• Ustawę o finansach publicznych
•  Uchwałę Rady Miejskiej w sprawie proce-

dury uchwalania budżetu Miasta i  Gmi-
ny Połaniec oraz rodzaju i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących 
projektowi budżetu.

2.  Podstawą opracowania projektu budżetu po 
stronie dochodów i wydatków jest przewidy-
wane wykonanie budżetu za rok 2021, infor-
macja z  Ministerstwa Finansów, informacje 
otrzymane od Wojewody Świętokrzyskiego, 
kierowników referatów i pracowników samo-
dzielnych stanowisk Urzędu Miasta i Gminy 

W służbie mieszkańcom 
czyli działalność rady Miejskiej w Połańcu – sesja 30 grudnia 2021
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oraz otrzymane wnioski z  jednostek podle-
głych, samorządów i innych zainteresowanych 
podmiotów.

II.  ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE DO PLANO-
WANIA 
Budując stronę dochodową budżetu przyjęto 

następujące zasady:
1.  Jako bazę przyjęto plan na dzień 30 września 

2021 roku.
2.  Kwoty dotacji na zadania zlecone przyjęto 

zgodnie z otrzymanymi informacjami z Urzę-
du Wojewódzkiego pismo z dnia 18 paździer-
nika 2021 roku znak: FN.I.3110.24.2021 oraz 
Krajowego Biura Wyborczego pismo z dnia 
20 października 2021 roku znak: DKC3113-
5/21.

3.  Kwotę subwencji oświatowej i równoważącej 
przyjęto zgodnie z propozycją Ministra Fi-
nansów nr ST3.4750.31.2021.

4.  Wpływy z tytułu udziałów w podatku docho-
dowym od osób fizycznych (PIT) oraz od osób 
prawnych (CIT), przyjęto zgodnie z pismem 
Ministra Finansów nr ST3.4750.31.2021.

5.  Wpływy podatkowe zostały skalkulowa-
ne w  oparciu o  aktualny stan prawny oraz 
proponowane stawki podatkowe zakłada się 
podniesienie stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w  celu zrównania 
ponoszonych wydatków z dochodami.

Struktura dochodów, które zaplanowano w wy-
sokości 82 808 810 zł przedstawia się następująco:

- podatek od nieruchomości 30 941 000 zł
- subwencja oświatowa 8 693 779 zł
-  udziały w podatku dochodowym od osób fi-

zycznych 9 818 868 zł
-  udziały w  podatku dochodowym od osób 

prawnych 3 329 025 zł
- dotacje i środki na cele bieżące 11 509 065 zł
- inne dochody bieżące 9 791 744 zł
- dotacje i środki na inwestycje 4 651 329 zł
-  sprzedaż majątku 4 060 000 zł - inne dochody 

inwestycyjne 14 000 zł
III.  ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE PRZY PLANO-

WANIU WYDATKÓW
Przy planowaniu wydatków uwzględniono wy-

datki bieżące w wysokości 70 964 537 zł, niezbędne 
do funkcjonowania Miasta i Gminy , a więc przede 
wszystkim:

 1.  W dziale rolnictwo - szerzenie oświaty rolni-
czej, wpłaty na Izbę Rolniczą oraz koszty zor-
ganizowania święta plonów kwota 33 000 zł.

 2.  W  dziale wytwarzanie i  zaopatrywanie 
w energię elektryczną, gaz i wodę – dopłata 
do cen wody kwota 500 000 zł .

 3.  W dziale transport i łączność – drogi powia-
towe i gminne kwota 378 900 zł.

 4.  W dziale gospodarka mieszkaniowa – kwota 
387 624 zł.

 5.  W dziale działalność usługowa – kwota 230 
963 zł.

 6. W dziale informatyka – kwota 208 600 zł.
 7.  W dziale administracja publiczna z wyłącze-

niem kwoty na działalność SCUW kwota 8 
784 037 zł, z  tego Urząd Miasta i Gminy 
kwota 8 266 606 zł.

 8.  W dziale Urzędy naczelnych organów wła-
dzy państwowej, kontroli i  ochrony prawa 
– kwota 2 419 zł.

 9.  W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochro-
na przeciwpożarowa kwota 497 670 zł.

10.  W  dziale obsługa długu – kwota 455 953 
zł, w tym obsługa kredytów 236 612 zł oraz 
rozliczenie z tytułu poręczeń i gwarancji 219 
341 zł.

11.  W dziale różne rozliczenia - kwota 1 872 572 
zł, w tym część równoważąca subwencji ( Ja-
nosikowe) 1 075 981 zł oraz rezerwa ogólna 
i celowa 796 591 zł.

12.  W dziale oświata i wychowanie, edukacyjna 
opieka wychowawcza oraz żłobki, wspólna 
obsługa jednostek samorządu terytorialnego 
- kwota 26 639 585 zł, z tego środki własne 
gminy 16 532 106 zł (62,06%), subwencja 8 
693 779 zł, co stanowi 32,97 % wydatków, 
dochody i wpłaty od rodziców 1 413 700 zł 
(5,36 %).

13.  W dziale ochrona zdrowia - kwota 317 371 
zł.

14.  W dziale pomoc społeczna, rodzina (z wy-
łączeniem kwoty na działalność żłobka) - 
kwota 14 114 231 zł, z tego dotacje 11 265 
995 zł, co stanowi 79,82 % wydatków, środki 
własne gminy 2 828 236 zł (20,04%), odpłat-
ność za usługi 20 000 zł (0,14%).

15.  W dziale pozostałe zadania w zakresie poli-
tyki społecznej - kwota 167 640 zł.

16.  W dziale gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska kwota 6 472 312 zł.

17.  W dziale kultura i ochrona dziedzictwa na-
rodowego kwota 2 915 460 zł.

18.  W  dziale kultura fizyczna i  sport kwota 6 
986 200 zł.

Zaproponowane wydatki pokrywają niezbędne 
potrzeby bieżące dla zadań jednostek gminnych. 
Zakłada się zmianę wysokości dopłaty do 1m3 
dostarczanej wody dla gospodarstw domowych na 
kwotę 0,69 zł oraz zmianę wysokości dopłaty do 
1m3 ścieków odprowadzanych do kanalizacji przez 
gospodarstwa domowe na kwotę 0,62 zł. Projekt 
budżetu zawiera środki na wydatki majątkowe 
w kwocie 13 043 979 zł. Projekt zakłada utworzenie 
rezerwy ogólnej w kwocie 776 591 zł oraz rezerwy 
celowe w kwocie 194 000 zł, w tym na zarzadzanie 
kryzysowe 174 000 zł oraz na inicjatywy lokalne 20 
000 zł. Zakłada się spłatę kredytów w wysokości 4 
965 337 zł.
IV. OGÓLNE UWAGI I WNIOSKI

Należy zaznaczyć, że wydatki bieżące znaj-
dują pokrycie w  dochodach bieżących oraz, że 
osiągnięto nadwyżkę operacyjną w kwocie 3 118 
944 zł. Suma zaciągniętych zobowiązań wyniesie 
łącznie na koniec 2022 roku 6 958 663, co stanowi 
8,4 % planowanych dochodów budżetu. Wpro-
wadzono środki wolne w wysokości 5 822 443 zł, 
jako niezaangażowane środki wolne z roku 2021. 
Dochody w wysokości 2 000 000 zł z tytułu opłat 
pobieranych na podstawie ustawy Prawo Ochrony 
środowiska po stronie wydatków zostały zaklasy-
fikowane następująco: Rozdział 90019 „Wpływy 
i  wydatki związane z  gromadzeniem środków 
z opłat i kar za korzystanie ze środowiska” kwota 
400 000 zł, rozdział Utrzymanie zieleni kwota 600 
000 zł, rozdział „Gospodarka ściekowa i ochrona 
wód” kwota 500 000 zł, rozdział „Ochrona powie-
trza atmosferycznego i klimatu” kwota 150 000 zł, 
dostarczanie wody kwota 350 000 zł. Budżet jest 
opracowany z należytą starannością i może służyć 
jako podstawa do podjęcia uchwały budżetowej. 
Zawiera realnie skalkulowane dochody oraz nie-
zbędne minimum środków dla funkcjonowania 
jednostek gminnych

Wyniki głosowania w sprawie podjęcia uchwały 
w  sprawie uchwalenia budżetu Miasta i  Gminy 
Połaniec na 2022 rok, wraz z autopoprawkami.

Uchwała Nr  XLVIII/336/2021 dotyczyła pod-
jęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finan-
sowej przez Miasto i Gminę Połaniec Powiatowi 
Staszowskiemu na dofinansowanie zadania pn. 
„Poprawa dostępności do wysokiej jakości opieki 
pediatrycznej poprzez przebudowę i doposażenie 
Oddziału Pediatrii w Staszowie”.

Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej 
pismem z dnia 30 listopada 2021 roku w nawiązaniu 
do pisma z dnia 17 lutego 2021 roku w sprawie dofi-

nansowania zakupu karetki pogotowia ratunkowego, 
wystąpił z wnioskiem o zmianę przyznanej pomocy 
finansowej z w/w na dofinansowanie zadania pn. „Po-
prawa dostępności do wysokiej jakości opieki pedia-
trycznej poprzez przebudowę i doposażenie Oddziału 
Pediatrii w  Staszowie”. Pomoc samorządu Gminy 
Połaniec pozwoli SPZZOZ w Staszowie wykonać 
przedmiotowe zadanie w  odpowiednim terminie. 
Uzasadnia to podjęcie niniejszej uchwały i udzielenie 
wsparcia finansowego, którego realizacja leży także  
w interesie wspólnoty samorządowej Gminy Połaniec.

Wyniki głosowania dotyczące podjęcia uchwały 
w  sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Miasto i  Gminę Połaniec Powiatowi Staszow-
skiemu na dofinansowanie zadania pn. „Poprawa 
dostępności do wysokiej jakości opieki pediatrycz-
nej poprzez przebudowę i doposażenie Oddziału 
Pediatrii w Staszowie”,

Uchwała Nr Nr XLVIII/337/2021 została pod-
jęta sprawie: uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2022 r. 

Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 26 października 
1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdzia-
łaniu alkoholizmowi (tekst jednolity Dz. U. 2021. 
1119 z  późniejszymi zmianami), prowadzenie 
działań związanych z profilaktyką i  rozwiązywa-
niem Problemów alkoholowych należy do zadań 
własnych gminy. Ustawa z  dnia 29 lipca 2005 r. 
o przeciwdziałaniu narkomanii (Dz. U. 2020. 2050 
z późniejszymi zmianami) zobowiązuje samorząd 
gminy do prowadzenia działań z  zakresu prze-
ciwdziałania narkomanii. Realizacja tych działań 
prowadzona jest w postaci Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoho-
lowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, uchwa-
lanego corocznie przez Radę Miejską w Połańcu. 
Program pokazuje jak wykorzystując zasoby lokalne 
można wspólnie realizować działania w obszarze 
profilaktyki i  rozwiązywania problemów uzależ-
nień na terenie gminy opierając się na wiodącej 
i podmiotowej roli współpracujących z  samorzą-
dem gminy instytucji, podmiotów i  organizacji 
pozarządowych. Przedmiotowy program został 
pozytywnie zaopiniowany przez Gminną Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Po-
łańcu. Wobec powyższego podjęcie uchwały uważa 
się za uzasadnione.

Uchwała Nr XLVIII/338/2021 dotyczyła przy-
jęcia do realizacji programu zdrowotnego pn. Pro-
gram szczepień profilaktycznych osób po 50 roku 
życia oraz osób szczególnie zagrożonych przeciw-
ko grypie na 2022 rok.

Zgodnie z art. 7 ust.l pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym do zadań wła-
snych gminy należy zaspakajanie zbiorowych po-
trzeb ludności w zakresie ochrony zdrowia. W myśl 
art. 7 ust.l ustawy z  dnia 27 sierpnia 2004 roku 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze 
środków publicznych gmina w ramach zapewnienia 
równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej 
opracowuje, realizuje oraz ocenia efekty programów 
zdrowotnych wynikających z rozpoznanych potrzeb 
zdrowotnych i stanu zdrowia mieszkańców. Gmina 
Połaniec od wielu lat realizuje zadania w zakresie 
ochrony zdrowia. Wychodząc naprzeciw oczeki-
waniom mieszkańców chcielibyśmy po raz kolejny 
powtórzyć program szczepień przeciwko grypie 
skierowany do osób po 50 roku życia oraz do osób 
szczególnie zagrożonych. W myśl art. 48a ust. 5 pkt 
1 lit. a) ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych niniejszy 

program jest kontynuacją w  niezmienionej for-
mie programu polityki zdrowotnej realizowanego 
w poprzednim okresie, dla którego Prezes Agencji 
wydał pozytywną opinię i nie podlega ponowne-
mu opiniowaniu Agencji Oceny Technologii Me-
dycznych i Taryfikacji w Warszawie. Na realizację 
programu w budżecie na 2022 rok przeznaczono 
kwotę 25 000 zł.

Ostatnia podjęta uchwała Nr XLVIII/339/2021 
dotyczyła przyjęcia do realizacji programu zdrowot-
nego pn. Poprawa jakości życia u osób cierpiących 
na przewlekłe choroby układu ruchu dla mieszkań-
ców Miasta i Gminy Połaniec na 2022 rok.  

Zgodnie z art. 7 ust.1 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym do zadań wła-
snych gminy należy zaspakajanie zbiorowych po-
trzeb ludności w zakresie ochrony zdrowia. W myśl 
art. 7 ust.1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 roku 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze 
środków publicznych gmina w ramach zapewnienia 
równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej 
opracowuje, realizuje oraz ocenia efekty programów 
zdrowotnych wynikających z rozpoznanych potrzeb 
zdrowotnych i stanu zdrowia mieszkańców. Gmina 
Połaniec od wielu lat realizuje zadania w zakresie 
ochrony zdrowia. Program umożliwi skrócenie 
czasu oczekiwania dla osób cierpiących na prze-
wlekłe choroby układu ruchowego na niezbędne 
zabiegi rehabilitacyjne. W myśl art. 48a ust. 5 pkt 
1 lit. a) ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych niniejszy 
program jest kontynuacją w  niezmienionej for-
mie programu polityki zdrowotnej realizowanego 
w poprzednim okresie, dla którego Prezes Agencji 
wydał pozytywną opinię i nie podlega ponownemu 
opiniowaniu Agencję Oceny Technologii Medycz-
nych i  Taryfikacji w  Warszawie. W  budżecie na 
2022 rok przeznaczono na realizację wskazanego 
programu kwotę 50 000 zł.

Po zakończeniu prac nad projektami uchwał radni 
przeszli do kolejnych punktów porządku obrad.

Przedstawiono informacje bieżące z  pracy: 
przewodniczącego Rady Miejskiej, Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec, informację o realizacji 
inwestycji w okresie międzysesyjnym oraz pracach 
poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w okresie 
międzysesyjnym.

 Pan Jacek Nowak – pełniący funkcję Burmistrza 
Miasta i  Gminy przedstawił informację o  pracy 
w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie reali-
zowanych inwestycji w okresie międzysesyjnym.

Pełniący funkcję Burmistrza Miasta i  Gminy 
Połaniec – Pan Jacek Nowak odczytał pismo Pre-
zesa Rady Ministrów, który z dniem 20 grudnia 
2021 roku powołał go do pełnienia funkcji Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec do czasu objęcia 
obowiązków przez nowego, wybranego burmistrza.

Następnie pełniący funkcję Burmistrza poprosił 
obecnych na sali o uczczenie minutą ciszy pamięci 
o wszystkich zmarłych w bieżącym roku z terenu 
Miasta i Gminy Połaniec. Na zakończenie pełniący 
funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec – Pan 
Jacek Nowak złożył wszystkim mieszkańcom No-
woroczne życzenia.

Następnie przystąpiono do informacji o pracy 
poszczególnych Komisji Rady w okresie między-
sesyjnym.

Z każdej sesji Rady Miejskiej w Połańcu spo-
rządzany jest protokół, stanowiący urzędowy zapis 
przebiegu wszystkich punktów obrad i podejmo-
wanych rozstrzygnięć, z którym można zapoznać 
się w Biuletynie Informacji Publicznej Połańca, jak 
również w Biurze Rady Miejskiej.
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połanieccy radni jednogłośnie zdecydowa-
li o nadaniu jackowi tarnowskiemu, Burmi-
strzowi miasta i Gminy połaniec honorowego 
obywatelstwa. Sesję rady miejskiej zwołano 
w dniu 14 stycznia 2022 r. W porządku obrad 
był tylko jeden punkt – głosowanie w sprawie 
uchwały o  przyznaniu tytułu Honorowego 
obywatela. 

uzasadnienie do projektu uchwały o nada-
niu honorowego obywatelstwa odczytała rad-
na małgorzata Dalmata-Konwicka, w którym 
czytamy:

Z  wnioskiem o  nadanie tytułu ,,Honorowego 
Obywatela Miasta i Gminy Połaniec”, śp. Panu Jac-
kowi Tarnowskiemu – wieloletniemu Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Połaniec, wystąpiła grupa Radnych 
Rady Miejskiej w Połańcu. Nadanie tytułu Hono-
rowego Obywatela Miasta i  Gminy Połaniec śp. 
Panu Jackowi Tarnowskiemu jest wyrazem naj-
większego uznania, szacunku i podziękowania za 
jego sumienną, ciężką pracę, oddanie i poświęcenie 
na rzecz społeczności Miasta i Gminy Połaniec.

Urodzony 6 kwietnia 1967 roku w Połańcu, Pan 
Jacek Tarnowski, był człowiekiem czynu, odwagi 
i pracy. Pochodził z rodziny o tradycjach patriotycz-
nych, które kontynuował jako wzorowy włodarz, 
oddany swojej Małej Ojczyźnie. Ukończył studia 
na Akademii Górniczo-Hutniczej w  Krakowie 
o kierunku ,,Mechanika i budowa maszyn”, studia 
podyplomowe o kierunkach: ,,Zarządzanie Persone-
lem” oraz ,,Zarządzanie Funduszami Unii Euro-
pejskiej”. Z samorządem związał swoją przyszłość 
w 2002 r.  gdy został wybrany na radnego Rady 
Miejskiej kadencji 2002-2006. Pracował w Elek-
trowni Połaniec do 2006 r., kiedy objął funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec i pełnił ją do 
dnia 23 listopada 2021 r.

Obejmując urząd burmistrza w 2006 roku, prio-
rytetem dla śp. Pana Jacka Tarnowskiego stała się 
praca na rzecz mieszkańców – godnie, z poszano-
waniem człowieka i prawa. Przez kolejne kadencje, 
w  których został wybierany przez mieszkańców 
w demokratycznych wyborach, podczas uroczystej 
inauguracji za każdym razem wypowiadał słowa 
ślubowania:

„Obejmując urząd burmistrza Miasta i Gminy 
Połaniec, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 
prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko 
dla dobra publicznego i  pomyślności mieszkańców 
Miasta i Gminy Połaniec”                                     „Tak mi dopomóż Bóg”.

Słowa ślubowania nie tylko wypełnił z  całą 
mocą, lecz zrobił o wiele więcej. Swoje życie i serce 
oddał w całości umiłowanemu miastu i gminie – jej 
mieszkańcom.

Piętnaście lat pracy śp. Pana Jacka Tarnowskiego 
na rzecz społeczności połanieckiej, na stanowisku 
burmistrza, to najbardziej dynamiczne lata roz-
woju w historii Połańca.   To piętnaście lat pracy 
skromnego człowieka, a  jednocześnie wybitnego 
samorządowca, odznaczającego się ogromną kre-
atywnością, posiadającego nieustannie pomysły na 
rozwój naszej gminy, które sukcesywnie wprowa-
dzał w życie. Dziś ,,Ślady Jego stóp...”, ślady Jego 
ciężkiej pracy i  oddania, widzimy wszędzie. Nie 
sposób wymienić wszystkich zasług śp. Burmistrza, 
Jacka Tarnowskiego.

Odpowiedzialny, profesjonalny w wykonywaniu 
swoich zadań, już w  pierwszej kadencji urzędo-
wania, wykazał się ogromną pracowitością i  za-
angażowaniem w  sprawy mieszkańców, dzięki 
czemu w 2008 roku został odznaczony Srebrnym 
Krzyżem Zasługi za wybitną działalność na rzecz 
społeczności lokalnej. W imieniu Prezydenta RP 
Lecha Kaczyńskiego, zaszczytnego odznaczenia 
Pana Burmistrza dokonał Przemysław Gosiew-
ski – wicepremier RP. Krzyż Zasługi jest nagrodą 
dla osób, które przysłużyły się dla Państwa lub 
obywateli, spełniając czyny przekraczające zakres 
ich zwykłych obowiązków, a przynoszące znaczną 

korzyść Państwu lub obywatelom. Odznaczenie 
Prezydenta było dumą Pana Burmistrza, dumą dla 
całej społeczności połanieckiej, co miało ogromny 
wpływ na dalszą pracę ambitnego samorządowca 
i jego dokonania.

Dzięki temu doniosłemu wydarzeniu, kolejne 
lata to pasmo sukcesów gminy Połaniec dzięki czło-
wiekowi, którego celem stał się dynamiczny rozwój 
w każdej dziedzinie życia, ukochanego przez niego 
miasta i gminy, człowiekowi, dzięki któremu Poła-
niec wspiął się na wyżyny w każdym aspekcie życia.

Rok 2010 przyniósł kolejne, wspaniałe efekty 
pracy, dzięki której Połaniec znalazł się w  ścisłej 
czołówce samorządów w kraju. Jako jedyna z woje-
wództwa świętokrzyskiego, Gmina Połaniec, uzna-
na została za najlepiej rozwijającą się jednostkę 
samorządową. Wynik rankingu prezentującego do-
skonały rozwój miast oraz gmin w kraju, bazował 
na analizie 16 wskaźników z obszaru gospodarcze-
go, społecznego i ochrony środowiska. Został opra-
cowany na podstawie niezależnych danych GUS 
i  obejmował swym zakresem wszystkie krajowe 
jednostki samorządowe w liczbie 2 479, w podziale 
na gminy miejskie, miejsko – wiejskie i wiejskie. 
Fakt, iż Połaniec znalazł się w  ścisłej czołówce 
przeprowadzonego rankingu, dał motywację do 
kontynuacji istotnych dla rozwoju miasta i gminy 
rozpoczętych zadań inwestycyjnych.

Również w  2010 roku społeczność połaniec-
ka dzięki włodarzowi Połańca miała powody do 
dumy i satysfakcji. Plebiscyt ,,Euro-Gmina”, któ-
ry spotkał się z bardzo dużym zainteresowaniem 
jednostek samorządowych, stworzył znakomitą 
okazję do prezentacji własnych osiągnięć przez 
świętokrzyskie gminy. Spośród wszystkich miast 
i gmin województwa świętokrzyskiego to Miasto 
i Gmina Połaniec, za swe liczne inicjatywy i osią-
gnięcia w przeróżnych dziedzinach życia, otrzymała 
tytuł „Miasta i Gminy Roku 2010/2011”. Ten sam 
zaszczyt spotkał naszych mieszkańców również 
kilka lat później, w roku 2014.

Dzięki zaangażowaniu i  nieustannym stara-
niom, w  gminie zmianie ulegała nie tylko wiel-
kość inwestycji samorządowych, zaobserwować 
można było również charakterystyczną ewolucję 
struktury realizowanych projektów, dzięki czemu 
Połaniec w dziedzinie inwestycji w infrastrukturę 
techniczną w  latach 2008 – 2010, znalazł się na 
24 miejscu wśród mniejszych miast z całej Polski 
i  co istotne na 1 miejscu w województwie świę-
tokrzyskim. Również w  2013 roku w  dwutygo-
dniku „Wspólnota” został opublikowany ranking 
ogólnopolski, obejmujący inwestycje samorządów 
terytorialnych w infrastrukturę techniczną w latach 
2010 – 2012. W kategorii miasta inne na bardzo 
wysokiej, 13 pozycji, został sklasyfikowany Poła-
niec, co daje podobnie, jak w  latach ubiegłych, 1 
miejsce w województwie świętokrzyskim. Dbałość 
o  infrastrukturę, modernizacja oraz doposażenie 
jednostek gminnych, w tym placówek oświatowych, 
było jednym z priorytetów śp. Burmistrza Połańca. 
Medal Komisji Edukacji Narodowej, którym został 
odznaczony w drugiej kadencji urzędowania, nie 
pozostawił żadnych wątpliwości, że szeroko pojęty 
rozwój oświaty stanowił dla niego priorytet dzia-
łania, a dobro dzieci i młodzieży było najwyższą 
wartością.

Kolejne lata pracy Burmistrza Połańca, to kolej-
ne pasma sukcesów samorządowca. W 2012 roku 
Gmina Połaniec jako jedyna z regionu została no-
minowana do nagrody „Świętokrzyska Victoria”, 
znajdując się tym samym w  gronie najlepszych 
samorządów, aktywnie pozyskujących środki z Unii 
Europejskiej, czego przełożeniem było podniesie-
nie jakości życia mieszkańców, dbałość o  rozwój 
obszarów wiejskich na terenie gminy, a zwłaszcza 
unowocześnianie ich infrastruktury, jak również 
działania na rzecz wspierania przedsiębiorczości, 
stwarzania warunków dla nowych podmiotów 
chcących rozpocząć działalność gospodarczą oraz 
podejmowania inicjatyw na rzecz poprawy jakości 

środowiska naturalnego. ,,Świętokrzyska Victoria” 
trafiła również w ręce gospodarza gminy Połaniec 
w 2013 oraz 2016 roku. Tempo rozwoju, pozyska-
nie pieniędzy unijnych, wspieranie przedsiębior-
ców i wreszcie konsolidacja społeczności lokalnej, 
stały się podstawą do wyłonienia liderów w  tym 
zakresie podczas VII edycji rankingu ,,Filary Pol-
skiej Gospodarki”, których organizatorzy upatrują 
siłę gospodarki w  połączeniu przedsiębiorczości 
z  samorządnością. Podczas rankingu wyłoniono 
najlepszych menedżerów w  miastach i  gminach 
w regionie, wytypowanych przez samo środowisko 
samorządowe. Przedstawiciele samorządów gmin-
nych dokonywali dodatkowo oceny własnych pla-
nów inwestycyjnych, określając charakter potrzeb 
w  tym zakresie, a  także możliwości i  wyzwania 
związane z  finansowaniem inwestycji. W  szcze-
gólności brano pod uwagę takie obszary jak: bu-
dowa kanalizacji sanitarnej, opadowej, budowa 
dróg, chodników i mostów, budowa i modernizacja 
obiektów edukacyjnych i infrastruktury dziecięcej, 
jak również obiektów sportowo – rekreacyjnych, 
potrzeby w zakresie budowy lub rozwój systemu 
zagospodarowania odpadów, czy też budownictwa 
komunalnego. Dzięki głosom innych jednostek sa-
morządu terytorialnego, Gmina Połaniec otrzymała 
zaszczytny tytuł ,,Samorządowy Menedżer Regio-
nu 2011”, co stanowi szczególny powód do dumy, 
gdyż to właśnie w naszym samorządzie okoliczne 
gminy, miasta i powiaty widziały lidera, będącego 
kołem napędowym całego regionu. Ten zaszczytny 
tytuł Burmistrz Połańca uzyskał również w roku 
2014. Nie dziwi taka postawa, gdyż Połaniec był 
i  jest miejscem pracy oraz centrum usługowo - 
handlowym i  edukacyjnym dla mieszkańców nie 
tylko gminy Połaniec, ale również innych gmin 
ościennych, na które Połaniec oddziałuje.

 Stworzone tereny inwestycyjne w Połańcu, na 
których obecnie rozpoczynają działalność kolejne 
firmy, przyczyniają się do powstawania miejsc pracy 
dla mieszkańców całego regionu. Za inwencje i go-
spodarskie myślenie w  tym zakresie, otwarcie na 
potrzeby mieszkańców oraz dostrzeżenie potrzeby 
rozwoju przedsiębiorczości oraz tworzenia miejsc 
pracy, już w roku 2012, dzięki dobremu gospoda-
rzowi, Gmina Połaniec w  kategorii „Inicjatywy na 
rzecz rozwoju społeczności lokalnych” otrzymała 
nagrodę III stopnia za: „Tworzenie komplekso-
wych terenów inwestycyjnych na terenie gminy 
Połaniec przeznaczonych w planach zagospodaro-
wania pod usługi publiczne, obiekty produkcyjne, 
składy i  magazyny, w  tym m.in. nowoczesnego 
targu handlowego”. Dopełnieniem wyróżnienia był 
list gratulacyjny od Prezydenta RP – Bronisława 

Komorowskiego z  dnia 28 czerwca 2012 roku, 
skierowany do Burmistrza Połańca.

Ogólnopolski Konkurs ,,Grunt na medal” 2012, 
również wskazał, gdzie warto inwestować, gdzie 
stwarzane są najlepsze warunki pod kątem inwe-
stora. Grunt był oceniany pod względem stop-
nia przygotowania pod przyszłe inwestycje oraz 
lokalizacji nieruchomości. Połaniec został uzna-
ny za miasto przyjazne inwestorom ze względu 
na doskonałe tereny inwestycyjne, ale i  z  uwagi 
na komfortowe, bezpośrednie otoczenie biznesowe 
i atuty inwestycyjne. Przy ocenie brano pod uwagę 
przede wszystkim kompleksowe uzbrojenie terenu 
w infrastrukturę techniczną, dostępność oraz atrak-
cyjną lokalizację. Połaniec uznano za dobre miejsce 
na inwestycje, posiadające przyjazne środowisko, 
miejsca rekreacji i  wypoczynku, doskonałą bazę 
sportową, bogatą ofertę oświatową i  kulturalną, 
rozbudowaną sieć infrastruktury wodno - kanali-
zacyjnej, bardzo dobre połączenia komunikacyjne 
poprzez utworzoną sieć dróg. Nie bez znaczenia 
jest fakt, iż do V edycji konkursu przystąpiło 199 
gmin z  całej Polski, które nadesłały 302 oferty. 
Audyt terenu, dokonany przez komisję, wskazał 
jako zwycięzcę położony w Połańcu – teren o pow. 
8 ha ,, strefa inwestycyjna B”. Również w  roku 
2014 w konkursie wzięło udział 136 gmin, które 
nadesłały 212 ofert.  Nagrodę, Grunt na medal 
2014” otrzymało Miasto i Gmina Połaniec – obszar 
,, C” teren IV - 5,32 ha.I nic w tym dziwnego, gdyż 
Połaniec w pełni zaangażował się w stworzenie jak 
najlepszych warunków do prowadzenia działalności 
gospodarczej oraz inwestowania.

 Wszystkie działania doprowadziły w ostatecz-
nym rozrachunku do tego, że Pan Jacek Tarnowski 
– Burmistrz Połańca  w  kategorii „najlepsi wło-
darze” miast poniżej 100 tys. mieszkańców, w or-
ganizowanym Ogólnopolskim Rankingu „Perły 
Samorządu”, znalazł się w  gronie najlepszych 
burmistrzów w kraju, jako jedyny z województwa 
świętokrzyskiego. O wyjątkowości samorządowca 
świadczą również wyniki XVI - ej edycji „Rankingu 
Samorządów” – zestawienia najlepiej zarządzanych 
miast i  gmin oraz „Rankingu Europejski Samo-
rząd”, prezentującego najskuteczniejsze gminy pod 
kątem pozyskiwania środków unijnych. W jednej 
z edycji, Połaniec w obu rankingach znalazł się na 
1 miejscu w województwie świętokrzyskim.

W konkursie ,,Markowy Samorząd 2014”, któ-
rego ideą jest wyróżnieniei nagrodzenie jednostek 
samorządu terytorialnego, którym udało się wypra-
cować własną markę, rozwijając ją i konsekwentnie 
budując dobry wizerunek swojego regionu, a przy 
tym wyróżniają się dynamicznym rozwojem i do-
brymi wskaźnikami ekonomicznymi, Połaniec jako 
gmina miejsko – wiejska zdobyła drugie miejsce.  

  W roku 2016 praca naszego Burmistrza przy-
czyniła się do tego, że na konferencji dotyczącej 
,,Zrównoważonego Rozwoju Województwa Święto-
krzyskiego”, wg niezależnego rankingu, na podstawie 
konkretnych liczb w  rankingu ,,Zrównoważone-
go Rozwoju Jednostek Samorządu Terytorialnego 
w roku 2016”, w kategorii gmina miejsko – wiejska, 
Gmina Połaniec otrzymała zaszczytne I miejsce.

Wraz z rokiem 2020 i pandemią, z którą bory-
kamy się do dziś, rozpoczął dla nas wszystkich czas 
próby i mierzenia się z nowymi wyzwaniami. Czas 
ten pokazuje, że najważniejsze w  życiu jest zdro-
wie i poczucie bezpieczeństwa. Tu nasz Burmistrz, 
Jacek Tarnowski wyszedł naprzeciw trudnościom 
i  czynił starania by wspierać nie tylko mieszkań-
ców naszej gminy, ale również placówki zdrowotne, 
które w trudnych czasach pandemii potrzebowały 
wszelkiej pomocy. Zainicjowana przez niego akcja 
„Połaniec dzieli się SERCEM”, oraz inicjatywa i sta-
rania w utworzeniu w Połańcu Punktu Szczepień 
Powszechnych, pomogły w  tym czasie ogromnej 
ilości osób. Nie dziwi więc fakt, że tytuł „Propagatora 
szczepień przeciw COVID-19” w  ogólnopolskim 
konkursie „Samorządowy Lider 2021” został przy-
znany właśnie dla Miasta i Gminy Połaniec.

 PośMiertNy tytUł 
BUrMiStrZ JACeK tArNoWSKi HoNoroWyM 

oByWAteleM MiAStA i GMiNy PołANieC
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Praca śp. Jacka Tarnowskiego – Burmistrza Mia-
sta i  Gminy, ma odzwierciedlenie i  uznanie jak 
widać w konkretnych rankingach, a Połaniec jest 
w czołówce najlepszych samorządów województwa, 
o czym świadczy zajęcie 2 miejsca w kategorii gmin 
miejsko – wiejskich w Rankingu Gmin Regionu 
Świętokrzyskiego 2021, którego celem było wyło-
nienie i promowanie gmin wyróżniających się pod 
względem rozwoju społeczno-gospodarczego oraz 
najlepszych praktyk przez nie stosowanych. W ra-
mach Rankingu ocenie poddawane były wszystkie 
gminy Województwa Świętokrzyskiego z wyłącze-
niem miast na prawach powiatu. Pod uwagę brano 
między innymi: przyrost naturalny, ilość zdobytych 
środków unijnych, zadłużenie budżetu gminy, licz-
bę mieszkańców podpiętych do sieci kanalizacyjnej, 
wyniki egzaminów ósmoklasisty, dochody gmin, 
liczbę podmiotów gospodarczych i ochronę środo-
wiska, w tym dbałość o czyste powietrze. Wyniki 
zostały ogłoszone 9 grudnia 2021 roku. Niestety, 
już bez udziału naszego włodarza…

zmarł nieoczekiwanie w dniu 23 listopada 
2021 roku, w wieku 54 lat.

Odznaczony pośmiertnie – Złotym medalem 
,,Zasłużony dla pożarnictwa”

  Miasto i Gmina Połaniec za rządów śp. Jacka 
Tarnowskiego, dziś należy do wyróżniających się, 
prężnie działających obszarów województwa świę-
tokrzyskiego, dzięki pracy, poświęceniu i gospodar-
ności. Dziś możemy być dumni, możemy stawiać 
naszego śp. Burmistrza za wzór do naśladowania. 
To człowiek, który dla dobra mieszkańców i  ich 
bezpieczeństwa, stawiał sobie najtrudniejsze wy-
zwania, dając innym maksimum z siebie.   

 To ogromny dorobek śp. Pana Jacka Tarnow-
skiego – Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec, 
dzięki któremu mieszkańcy naszej gminy mają 
zapewnione jak najlepsze warunki rozwoju w każ-
dej dziedzinie życia i mogą czuć dumę, że mo-
gli żyć w  czasach, gdy ich reprezentantem był 
człowiek, dla którego miejsce, gdzie dziś żyjemy, 
było najważniejsze. Człowiek, który zawsze pod-
kreślał, że największą wartością Miasta i Gminy 
Połaniec są jego mieszkańcy i swoim działaniem, 

postępowaniem i pracą, zasłużyli na wszystko, co 
najlepsze i dzięki któremu dziś, w naszej gminie, 
każde środowisko ma zapewnione bezpieczeństwo 
i  możliwości rozwoju: dzieci, młodzież, dorośli. 
Osoby starsze, chore i  samotne mogą czuć się 
bezpiecznie i godnie żyć ze świadomością, że są 
potrzebne.

Śp. Jacek Tarnowski był nie tylko burmistrzem 
tej gminy – był przyjacielem naszej społeczno-
ści, zawsze gotowym nieść pomoc i wsparcie dla 
innych, bez względu na porę czas i  miejsce. Był 
i zawsze pozostanie bardzo ważną postacią w życiu 
mieszkańców naszej gminy.

W  uznaniu zasług śp. jacka tarnowskie-
go – Burmistrza miasta i Gminy połaniec dla 
naszej gminy, dla mieszkańców, rada miejska 
uznała za zasadne podjęcie niniejszej uchwały.

– Honorowe obywatelstwo nadaje się ludziom 
o wielkich zasługach. To wyraz najgłębszego szacunku 
i podziękowania. Podjęcie tej uchwały będzie trwałym 
śladem o świętej pamięci Jacku Tarnowskim w historii 
naszej gminy – mówił Przewodniczący Rady Mej-
skiej – Pan  Stanisław Lolo. szacunku i podzięko-
wania. Podjęcie tej uchwały będzie trwałym śladem 
o świętej pamięci Jacku Tarnowskim w historii na-
szej gminy – mówił Przewodniczący Rady Mejskiej 
– Pan Stanisław Lolo. Przegłosowaną jednomyślnie 
uchwałę Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan 
Stanisław Lolo przekazał na ręce Pana Kamila 
Tarnowskiego, syna zmarłego burmistrza. 

– Mój tata był człowiekiem, który swoją postawą 
udowadniał co oznacza oddanie dla spraw publicznych. 
Dla mnie na zawsze pozostanie wzorem samorzą-
dowca. Dziękuje wszystkim, którzy zaangażowali się 
w  przeprowadzenie inicjatywy nadania Mu tytułu 
honorowego obywatela i wszystkim, którzy podtrzymują 
pamięć o jego osobie – powiedział Pan Kamil Tarnow-
ski dziękując również tym osobom, którzy wspierali 
Pana burmistrza w jego działaniach. Podziękowania 
za inicjatywę złożyła także siostra zmarłego, Pani 
Barbara Augustowska przypominając najważniejsze 
inwestycje i plany Pana Burmistrza. 

Mowa wygłoszona podczas obrad XLIX nad-
zwyczajnej  sesji Rady Miejskiej w Połańcu w dniu 
14 stycznia 2022 roku w związku z nadaniem po-
śmiertnie tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
i Gminy Połaniec Panu Jackowi Tarnowskiemu   

Szanowny Panie Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Połańcu – Stanisławie Lolo! Wysoka Rado! Szanowny 
Panie Jacku Nowaku, który od dnia 20 grudnia 2021 
roku z nominacji Premiera Rządu Rzeczypospolitej Pol-
skiej, Pana Mateusza Morawieckiego, pełnisz obowiązki 
burmistrza Miasta i Gminy Połaniec! Najbliższa i dal-
sza rodzino śp. Jacka Tarnowskiego, Burmistrza  Mia-
sta i Gminy Połaniec! Wszyscy obecni  na tej sali goście! 
Zebraliśmy się, by być świadkami  jakże uroczystej chwili 
w  historii naszej Małej Ojczyzny. Oto bowiem dziś, 
14 stycznia 2022 roku, Uchwałą Rady Miejskiej Nr 
49/340/2022 został pośmiertnie nadany tytuł Hono-
rowego Obywatela Miasta i Gminy Połaniec Panu Jac-
kowi Tarnowskiemu, który w latach 2006-2021 pełnił 
zaszczytną funkcję jej włodarza. Pełnił funkcję włodarza 
ziemi, po której przed wiekami stąpali królowie, hetmani 

czy Najwyższy Naczelnik Siły Zbrojnej Narodowej – 
Tadeusz Kościuszko. Śp. Jacek Tarnowski zapisał się na 
zawsze w historii ziemi połanieckiej nie tylko jako jej 
wspaniały gospodarz, ale przede wszystkim jako jej od-
dany syn, rodowity połańczanin, patriota przez wielkie 
„P”, przyjaciel dzieci, młodzieży, dorosłych i  seniorów. 
I ta ziemia przyjęła go 27 listopada 2021 roku na wie-
ki…  Bo ziemia jest jak Matka! Przyjmie wszystkich! 
Dla nikogo wyjątku nie czyni…

I ta ostatnia ziemska podróż Pana Burmistrza… Jak 
w kalejdoskopie przesuwały się kolejne jej obrazy: gmach 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec, budynek Straży Po-
żarnej, Przychodnia Zdrowia, Chrystusowe kapliczki 
i wreszcie ukochany dom rodzinny…  Bo jakżeby mo-
gło być inaczej? Tego dnia połaniecki hejnał brzmiał 
donioślej niż zwykle… Zabiły serca pełnych majestatu, 
kościelnych dzwonów parafii Matki Bożej Wspomo-
żenia Wiernych… Chór zaśpiewał żałobne pieśni… 
Załopotały sztandary… Zawyły syreny… Kondukt 
pogrzebowy wolno sunął w kierunku cmentarza… Tłu-
my mieszkańców wyszły na ulice miasta, by pożegnać 
swojego Włodarza. Jeszcze ostatnia modlitwa, ostatnie 
spojrzenie na trumnę… Odszedł nie tylko Burmistrz 
Miasta i  Gminy Połaniec! Odszedł Burmistrz poko-
leń… Obyś miał godnych następców, Panie Burmistrzu!  

Cześć Twojej pamięci!
Małgorzata Dalmata-Konwicka

Połaniec, 14 stycznia 2022 r.

W trakcie sesji minutą ciszy uczczono także pa-
mięć zmarłego w styczniu wieloletniego Sekretarza 
miasta i gminy Połaniec Mieczysława Machulaka. 
W obradach uczestniczyli członkowie najbliższej 
rodziny Pana Burmistrza, przedstawiciele samorzą-
du, pełniący funkcję Burmistrza - Pan Jacek No-
wak, kierownicy z urzędu i jednostek organizacyj-
nych, mieszkańcy. Obecny był również wiceprezes 
Związku Miast i Gmin Świętokrzyskich, Burmistrz 
Włoszczowy Grzegorz Dziubek. 

Podczas tej pięknej uroczystości została przed-
stawiona prezentacja ze wspomnieniami Pana Bur-
mistrza z  czasów pracy w  samorządzie. Całości 
uroczystości dopełniła wzruszająca pieśń „Pamięć” 
wykonana na skrzypcach.

 - W  obliczu wielu ważnych zmian jakie za-
chodzą obecnie w  polskiej energetyce proszę 
o  krótkie podsumowanie najważniejszych wy-
zwań, z  którymi będzie musiała zmierzyć się 
elektrownia połaniec.

Odpowiadając na wyzwania nowoczesnej ener-
getyki, rosnące oczekiwania klientów oraz coraz 
bardziej restrykcyjną politykę klimatyczną Unii Eu-
ropejskiej obraliśmy kurs na bezpieczeństwo ener-
getyczne i ochronę środowiska. Chcemy wpisywać 
się w politykę energetyczną kraju, która zmierza do 
obniżenia emisji, dlatego robimy wszystko, by za-
pewnić naszej elektrowni, jako ważnego dla regionu 
miejsca pracy, najdłuższe funkcjonowanie na rynku. 
Niemniej jednak, obserwując sytuację rynkową, 
koszty uprawnień, a  także działania zmierzające 
do redukcji CO2, cały czas mocno pracujemy nad 
nowymi koncepcjami dla elektrowni. 

- jakie zatem rozwiązania wchodzą tu w grę? 
Naszym kierunkiem jest elektrownia nisko-

emisyjna. Być może kiedyś nawet zeroemisyjna. 
Jedną z dróg, którą chcielibyśmy to osiągnąć jest 
współpraca ze środowiskiem lokalnym. Właśnie 
w  kierunku elektrooszczędności czy paliw ni-
skoemisyjnych. Elektrownia ma już ponad 40 lat 
i przedłużenie jej żywotności na kolejne lata jest 
naszym celem. W związku z tym, że mamy spory 
udział w produkcji energii odnawialnej dzięki na-
szemu Zielonemu Blokowi, ale także dzięki funk-
cjonującemu w elektrowni procesowi współspala-
nia, chcemy iść w kierunku zwiększenia udziału 
paliw odnawialnych w naszym mixie paliwowym. 
W ten sposób możemy ograniczać emisję i zmie-
ścić się w limitach, które zostały nałożone. We-
dług zasad tzw. pakietu zimowego, w niedalekiej 
przyszłości akceptowalny przez Unię Europejską 

poziom emisji CO2 z poszczególnych jednostek 
wytwórczych będzie wynosił 550 kg/MWh. Speł-
nienie tego warunku przez Eneę Połaniec będzie 
możliwy poprzez maksymalizację współspalania 
biomasy na blokach 2-7. Pod koniec zeszłego 
roku Komitet Inwestycyjny Grupy Kapitałowej 
Enea zatwierdził do realizacji przedłożony przez 
Zarząd Enei Elektrowni Połaniec projekt inwesty-
cyjny „Dostosowanie Enea Elektrownia Połaniec 
S.A. do wymagań Rynku Mocy po 1 lipca 2025 
roku”. Dzięki temu elektrownia będzie spełniać 

nie tylko obowiązujące normy środowiskowe, ale 
również te, które w  ramach Rynku Mocy za-
czną obowiązywać po 1 lipca 2025 roku. Ponadto 
pracujemy również nad przyszłością bloku nr 1. 
Analizujemy różne warianty.

- czy stopniowe odchodzenie od węgla i zwią-
zane z  tym zmiany, które w  najbliższym czasie 
czekają elektrownię połaniec, wpłyną na aktu-
alną strukturę zatrudnienia w spółce? 

Inwestycja zakładająca zwiększenie udziału bio-
masy w  procesie współspalania, którą będziemy 
realizować w Elektrowni Połaniec, wydłuży proces 
funkcjonowania naszych bloków energetycznych 
co najmniej do roku 2034. Jest to więc bardzo 
ważny projekt prospołeczny, ponieważ nie tylko 
zapewni przyszłość elektrowni i jej dalszy rozwój 
technologiczny, ale także bezpieczeństwo pracy, 
bezpieczeństwo socjalne  oraz zgodność z obowią-
zującymi normami środowiskowymi. 

- oprócz wielkich inwestycji, elektrownia an-
gażuje się także w te mniejsze, ale jakże ważne dla 
lokalnej społeczności projekty. 

Cieszę się, że możemy pomagać i być aktywnym 
w  życiu społecznym regionu. Jako firma odpowie-
dzialna społecznie zawsze zwracamy szczególną uwa-
gę na kwestie ekologiczne angażując się w szereg pro-
jektów dedykowanych środowisku. Wspieramy służbę 
zdrowia, dbamy o rozwój lokalnego sportu, kulturę 
i edukację. Nasi pracownicy biorą udział w wielu ak-
cjach jako wolontariusze, realizując mnóstwo cieka-
wych projektów, wspierając różne inicjatywy lokalnych 
społeczności czy też niosąc pomoc tym najbardziej 
potrzebującym. Dobrym przykładem naszej ostatniej 
wspólnej pracy jest projekt ferie na sportowo z Eneą, 
dzięki któremu dzieci i młodzież mogły spędzić wolny 
czas w sposób ciekawy i aktywizujący.

Bogusław Rybacki
Prezes Zarządu Enei Elektrowni Połaniec S.A.

Priorytetem jest zapewnienie przyszłości elektrowni 
i jej dalszy rozwój technologiczny w najbliższych latach 

rozmowa z BoGUSłAWeM ryBACKiM 
prezesem enei elektrowni Połaniec
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oStAtNiA DroGA 
PANA MieCZySłAWA MACHUlAKA 
SeKretArZA MiAStA i GMiNy PołANieC

W wieku 64 lat, po ciężkiej chorobie 
zmarł w dniu 3 stycznia pan mieczy-
sław machulak, wieloletni sekretarz 
w urzędzie miasta i Gminy połaniec,  
urzędnik, krajoznawca, regionalista 
i historyk. 5 stycznia w nowej Dębie 
odbył się pogrzeb pana mieczysława 
machulaka. 

Msza Święta pogrzebowa odprawiona zosta-
ła w kościele pw. Matki Bożej Królowej Polski 
w Nowej Dębie. W uroczystości udział wzięli, 
poza pogrążoną w  żałobie rodziną i  przyja-
ciółmi, reprezentanci środowisk, z którymi był 
związany zmarły. Nie zabrakło przedstawicieli 
połanieckiego samorządu na czele z pełniącym 
funkcję Burmistrza – Panem  Jackiem Nowa-
kiem i radną Panią Małgorzatą Dalmatą-Kon-
wicką czy też władz rejonu solecznickiego na Litwie, którzy w swoich przemówieniach, 
pożegnali Pana Mieczysława Machulaka przywołując Jego postać i zasługi. Po Mszy Świętej 
trumna z ciałem cenionego regionalisty została odprowadzona na cmentarz. 

Huta Józefów, Zaklików, 
Lublin, Połaniec, Racławi-
ce, Szczekociny, Maciejo-
wice, Kraków, Warszawa, 
czy wreszcie Soleczniki na 
Litwie, Mereczowszczyzna, 

Siechnowicze na Białorusi i Solura w Szwajcarii to 
tylko niektóre miejsca, ściśle związane z osobą śp. Mie-
czysława Machulaka, naszego sekretarza, sekretarza 
Urzędu Miasta i Gminy Połaniec. W swojej książce 
pt. „Huta Józefów – stąd nasz ród”, barwnie przedsta-
wiając dzieje swojej rodziny i bliskich, napisał : „Każ-
da dosłownie piędź ziemi ma własną historię”. Nasza 
Połaniecka Ziemia przyjęła w 1985 roku Mieczysława 
jak swojego. Bo historia tej ziemi to jej mieszkańcy, ich 
radości i troski, porażki i sukcesy. To my, wszyscy jak 
tu dziś jesteśmy na tej bardzo smutnej, lecz jakże wy-
jątkowej uroczystości. Bo wszyscy żyjemy na wspólnej 
ziemi i pod wspólnym niebem. Darzony wielkim sza-
cunkiem przez mieszkańców, śp. Mieczysław pięknie 
łączył pracę zawodową z realizowaniem swoich pasji, 
na czele których stała historia. Pisma poświęcone te-
matyce regionalnej – Merkuriusz Połaniecki i Zeszyty 
Połanieckie to dorodne owoce jego działalności. A po 
nich sypnęły się kolejne, m.in. publikacje: „Połaniec. 
Zarys dziejów”, „Połaniec. Na kościuszkowskim szla-
ku”, „W stronę Solecznik”, pierwszy przewodnik w j. 
polskim po rejonie solecznickim, „W Dziewieniszkach 
i dalej”, „W dolinie Mereczanki”, „W ejszyszkiej stro-
nie”, „Nad Solczą i Wisińczą”, a także wydawnictwa 
okazjonalne, m.in. „Z  dziejów parafii św. Marcina 
w Połańcu”, „50-lecie MKS Czarni Połaniec”, „Z dzie-
jów OSP w  Połańcu”, i  wiele artkułów w  lokalnej 
prasie, m. in. w Echu Dnia czy Tygodniku Nadwi-
ślańskim, a także u naszych wschodnich przyjaciół, np. 
w Tygodniku Wileńszczyzny. Piastując przez wiele 
lat funkcję Prezesa Towarzystwa Kościuszkowskiego, 
prowadził liczne badania w kierunku tematyki regio-
nalnej nie tylko w kraju, ale i za granicą. Szczególnie 
ukochał Wileńszczyznę - Rejon Solecznicki, którego był 
Honorowym Obywatelem i miejsca związane z po-
stacią Naczelnika Tadeusza Kościuszki, a więc tereny 
dzisiejszej Białorusi. Nie zapominajmy, że tam biły 
kiedyś polskie serca! Bo czymże byłaby nasza histo-
ria bez historii Kresów? Swoją pasją śp. Mieczysław 
zarażał innych! Mnie też! Kiedy zostałam członkiem 
Towarzystwa Kościuszkowskiego zadał mi pytanie: 

„Byłaś kiedyś na Litwie?” I tak się zaczęło. Najpierw 
pierwszy mój wyjazd z delegacją z urzędu pod prze-
wodnictwem sekretarza, a potem kolejny, i następny. 
Kiedy spotykaliśmy się w  urzędzie, rozmawialiśmy 
na rozmaite tematy, głównie historyczne, ale te nasze 
rozmowy okraszone kawałami, żartami ,często koń-
czyły się takim zdaniem: „Do zobaczenia na Litwie 
w następnej gonitwie” , po czym oboje wybuchaliśmy 
śmiechem. Śp. Mieczysław był wielkim przyjacielem 
dzieci i młodzieży organizując wszelkie formy pomocy 
dla polskich placówek oświatowych na Wileńszczyź-
nie i kolonie dla tamtejszych uczniów, których nasze 
miasto gościło wielokrotnie. Podczas jednego z naszych 
wspólnych wyjazdów na Litwę odwiedziliśmy Dom 
Dziecka w Ludwinowie. Serce się krajało jak te biedne 
dzieci biegły w naszym kierunku… Każdy, nawet naj-
skromniejszy upominek, miał dla nich wielką wartość. 

Śp. Mieczysław Machulak za swoją działalność na 
rzecz historii i kultury polskiej otrzymał wiele nagród 
i odznaczeń, wśród których należy wymienić nagrodę 
specjalną Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego 
w 2008 roku, Srebrny Krzyż Zasługi w 2005 roku, 
zaś w 2017 odznaki „Zasłużony dla Kultury Polskiej” 
i  „Krzyż Kresowy”(Krzyż Czynu Zbrojnego Polskiej 
Samoobrony na Kresach Wschodnich Rzeczypospolitej). 
A  ile jeszcze odznaczeń, nagród, podziękowań było 
przed nim? Niestety, los… No właśnie!

 Jako radna w imieniu Rady Miejskiej w Połańcu 
z Panem Przewodniczącym, Stanisławem Lolo, skła-
dam całej rodzinie zmarłego kondolencje z  powodu 
śmierci człowieka czynu, który dzięki swej ofiarnej 
służbie na rzecz naszej Małej Ojczyzny i społeczności 
Ziemi Połanieckiej , pozostanie w pamięci kolejnych 
jej pokoleń. Aniu! Moja dobra koleżanko z  czasów 
wspólnej pracy w Gimnazjum im. Królowej Jadwigi 
w Połańcu! Michale i Pawle, którzy przed laty byliście 
moimi uczniami! Pamiętajcie, że zawsze możecie na 
mnie , na nas połańczan liczyć. W ostatnich latach po-
chowałam wielu ludzi, członków najbliższej rodziny, 
przyjaciół, znajomych i uczniów, ale te kontakty, nu-
mery, mam zachowane w swoim telefonie z szacunku 
do nich wszystkich, chociaż wiem, że już nigdy do mnie 
nie zadzwonią… 

A  zatem! Mieczysławie! Wspaniały Kolego! Do 
zobaczenia w Domu Ojca, w którym jak mówi Ewan-
gelia św. Jana, jest mieszkań wiele.

Połaniec, 5 stycznia 2022 roku.

 Pożegnanie śp. Mieczysława Machulaka
rADNA rADy MieJSKieJ

MAłGorZAtA DAlMAtA-KoNWiCKA

Fot. https://tyna.info.pl/

PełNiĄCy FUNKCJĘ 
BUrMiStrZA PołAŃCA

JACeK NoWAK
Odszedłeś cicho, bez słów pożegnania.
Tak jakbyś nie chciał 
swym odejściem smucić...
tak jakbyś wierzył w godzinę rozstania,
że masz niebawem z dobrą wieścią wrócić. ”

Ks. Jan Twardowski
Czcigodna Rodzino! Drodzy zebrani!
Stajemy dziś w obliczu ogromnej straty. 3 stycznia 2022 r. po ciężkiej chorobie 

odszedł do domu Ojca wspaniały człowiek Mieczysław Machulak. Chciałoby 
się powiedzieć bardzo wiele, jednak brakuje słów, bo żadne z nich, nie wyrażą 
uznania za wspaniałe, o wiele za krótkie życie i ogromnego żalu po jego stracie. 
Żegnamy dzisiaj szanowanego i  cenionego mieszkańca Połańca, wybitnego 
samorządowca, wieloletniego Sekretarza Gminy Połaniec, historyka, filantropa, 
regionalistę, krajoznawcę, miłośnika Ziemi Solecznickiej, autora wielu książek, 
publikacji oraz niezwykłych inicjatyw, którymi udowadniał, że w człowieku jest 
wiele dobra i siły. Za swoją prace był wielokrotnie nagradzany, między innymi 
otrzymał nagrodę specjalną Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, od-
znaczony Srebrnym Krzyżem Zasługi oraz odznaką honorową „Zasłużony dla 
kultury polskiej”. Można powtórzyć zatem za antycznym poetą Horacym - Non 
Omnis Moriar [Nie Wszystek Umrę]. Bez wątpienia Mieczysław Machulak na 
stałe zapisał się na karatach historii naszego miasta. Jego działalność również 
wykraczała poza granicę Połańca i Polski.

Każdy z nas będzie nosił własny obraz tego, kim był w jego życiu Śp. Mieczy-
sław Machulak. Niezaprzeczalnie jego osoba odcisnęła ślad w tych, którzy mieli 
to szczęście, że Go poznali, że mogli z Nim pracować, że mogli się od Niego uczyć.

Doświadczając codziennego bycia z Tobą, doświadczaliśmy Twojej dobroci, 
wyjątkowej sympatii i życzliwości. Zawsze mogliśmy liczyć na Twoje wsparcie 
i bezinteresowność, bo przecież nie było dla Ciebie spraw nie do załatwienia.

W tej godzinie pożegnania jesteśmy blisko Ciebie, łączymy się w ogromnym 
bólu z Twoją Rodziną.

Odszedłeś od nas za wcześnie. Żadne życie na tej ziemi nie jest wieczne. Teraz 
kiedy już nie ma Ciebie z nami, zaczynamy rozumieć jak bardzo skąpimy przy-
jaciołom dobrych słów, nawet wtedy kiedy do nich mówimy. Przyjaciele są dla nas 
darem, Ty nim byłeś dla nas wszystkich i dla każdego z osobna.

Wielu z nas widziało w Tobie Wielkiego Patriotę i osobę kochającą naszą 
Ojczyznę. Jakże w dzisiejszym świecie brakuje właśnie takich patriotycznych 
postaw. Byłeś historykiem, który szukał prawdy o losach naszej ojczyzny. Byłeś 
bardzo blisko z Polakami na Wileńszczyźnie i Kresach Wschodnich dawnej 
Rzeczypospolitej. Spełniałeś się na wielu płaszczyznach życia prywatnego 
i zawodowego i wszystko to było dla Ciebie ważne - ale nie wypełniało Ci to 
życia do końca, bo Ty miałeś wspaniałą i kochającą się rodzinę.

Na zawsze pozostaniesz w naszych sercach, w sercach mieszkańców Połańca. 
Żegnaj, Przyjacielu!

Łączymy się w ogromnym smutku z Rodziną i Bliskimi Zmarłego. Skła-
damy wyrazy najgłębszego współczucia Żonie Annie, Synom: Michałowi 
i Pawłowi oraz całej rodzinie.
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24 stycznia na lokalnym portalu 
informacyjnym z miasta i Gminy po-
łaniec – polaniec.com.pl ukazał się 
wywiad z pełniącym obowiązki Bur-
mistrza jackiem nowakiem. poniżej 
przedstawiamy ww. wywiad.

Jacek Nowak ma 48 lat. Ukończył Uniwersy-
tet Rolniczy w Krakowie na kierunku Inżynieria 
Środowiska i Geodezja oraz studia podyplomowe 
na Akademii Górniczo-Hutniczej w Krakowie na 
kierunku Zarządzanie Funduszami Unii Europej-
skiej. Jest również w trakcie studiów doktoranc-
kich na Uniwersytecie Rolniczym w  Krakowie. 
Jego przygoda w samorządzie zaczęła się od peł-
nienia funkcji prezesa zarządu Przedsiębiorstwa 
Gospodarki Komunalnej w  Połańcu. Następnie 
był radnym Rady Powiatu w Staszowie w kaden-
cjach 2010-2014 oraz 2014-2018. Jest radnym 
Rady Okręgowej Świętokrzyskiej Izby Inżynierów 
Budownictwa oraz członkiem Zarządu Konwentu 
Kierowników Jednostek Komunalnych wojewódz-
twa podkarpackiego. Prywatnie jest szczęśliwym 
mężem, tatą oraz dziadkiem. 20 grudnia woje-
woda świętokrzyski Zbigniew Koniusz, zgodnie 
z  decyzją premiera powołał Jacka Nowaka do 
pełnienia funkcji Burmistrza Połańca do czasu 
wybrania nowego burmistrza w wyniku wyborów 
bezpośrednich. Zapraszamy do zapoznania się 
z treścią wywiadu, którego udzielił naszej redakcji 
Pan Jacek Nowak. 

Z rozmowy dowiecie się Państwo o jego pierw-
szych dniach na nowym stanowisku, kondycji 
Gminy Połaniec, współpracy z  pracownikami 
Urzędu Miasta i Gminy oraz radnymi Rady Miej-
skiej, planach na rozwój gminy oraz powodach 
kandydowania na stanowisko Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec w zbliżających się przedtermi-
nowych wyborach. 

Wszyscy oczekiwali na komisarza, a tu nagle 
ktoś przedstawia się jako pełniący obowiązki Bur-
mistrza. Większość osób ma problem jak się do 
Pana zwracać. Panie Burmistrzu, Komisarzu czy 
pełniący obowiązki Burmistrza? 

To też często pada w  rozmowach między 
mieszkańcami, dlatego chciałbym sprostować tę 
funkcję komisarza. Ustawa o samorządzie gmin-
nym określa, że komisarza powołuje się w zupełnie 
innym przypadku. A mianowicie kiedy nie funk-
cjonuje burmistrz i nie funkcjonuje rada. Wtedy 
przychodzi komisarz na 2 lata, ma pełnię władzy 
i wtedy działa. Natomiast tutaj to jest wyznaczenie 
przez prezesa Rady Ministrów osoby pełniącej 
funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. Pra-
widłowy zwrot wynikający po prostu z przepisów 
prawnych to pełniący funkcję Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec.

 
Czy to była dla Pana trudna decyzja? 
Nie ukrywam, że była to trudna decyzja, ale 

podjęta z pełną świadomością i przyjęta jako wy-

zwanie, jako misję, którą trzeba wypełnić. Nie 
przyszedłem tu na chwilę, by załatać pustkę na 
stanowisku tylko po to, by działać i od pierwszych 
chwil mam nadzieję, że te działania są widoczne 
i mieszkańcy odczują, że jest zainteresowanie ich 
problemami. Poza tym jestem mieszkańcem Po-
łańca i  sprawy tutejszego społeczeństwa nie są 
mi obojętne. Mając wieloletnie doświadczenie 
w samorządzie, nie straciłem świeżego spojrzenia 
na lokalne sprawy, dlatego chcę podjąć wyzwa-
nie i udowodnić, że nasza Gmina może osiągnąć 
więcej. Mam nadzieję, że swoją pracą udowodnię, 
że decyzja o powołaniu mnie do pełnienia funkcji 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec była słuszna 
i że warto było mi zaufać. 

Jak wyglądały Pana pierwsze dni w Urzędzie 
Miasta? Jak Pan został przyjęty przez urzędni-
ków, pracowników urzędu? Jak Pan ocenia moż-
liwości współpracy po miesiącu sprawowania 
funkcji Burmistrza?

 Od pierwszego dnia zdawałem sobie sprawę, 
że najważniejsze są bieżące sprawy, które były 
wstrzymane po śmierci Burmistrza. Priorytetem 
było dla mnie, aby gmina funkcjonowała nor-
malnie, sprawnie i  na bieżąco. Pełniąc funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec pracę roz-
począłem podpisując zaległe wynagrodzenia pra-
cownicze. Odbyłem spotkanie z  pracownikami 
Urzędu, gdzie zostałem ciepło przyjęty. Jestem 
otwarty na wszelkie rozmowy i  propozycje, za-
leży mi na dobrej współpracy z  pracownikami 
jak również jestem otwarty na sprawy mieszkań-
ców. Od miesiąca jestem praktycznie 24 godziny 
na dobę, z krótką przerwą na sen do dyspozycji. 
Jest ogrom dokumentów i  spraw bieżących, bo 
jednak luka tych prawie 4 tygodni między datą 
śmierci burmistrza a przystąpieniem przeze mnie 

do pełnienia tej funkcji była spora. Z  każdym 
dniem odkrywam nowe dokumenty i nowe sprawy. 
Moja praca polega na działalności Urzędu, gdzie 
biorę czynny udział w spotkaniach z pracownika-
mi podległych jednostek, jak również nawiązuję 
współpracę z ościennymi samorządami oraz in-
westorami i przedsiębiorcami. Nie ukrywam, że 
zależy mi na współpracy z największym zakładem 
w naszym mieście, jakim jest Enea Elektrownia 
Połaniec, która to współpraca do tej pory była 
zaniedbana. Większość Połańczan wie, że jednym 
z najważniejszych wydarzeń w dziejach naszego 
miasta była decyzja ówczesnego rządu o  budo-
wie Elektrowni Połaniec, która pociągnęła za 
sobą „bum inwestycyjny” na rozwój naszej „małej 
Ojczyzny”. Współcześnie wiemy doskonale, że 
większość społeczeństwa pracuje w tym zakładzie 
i dzięki temu utrzymuje swoje rodziny. 

Jak Pan ocenia pracę Urzędu Miasta i  Gmi-
ny? Zakłada Pan jakieś zmiany organizacyjne 
lub personalne? 

Trzeba pamiętać, że Urząd to przede wszystkim 
pracujące w  nim osoby. To ludzie doświadczeni 
i merytorycznie przygotowani do realizacji zadań. 
Dostrzegam jaką wartość stanowią. Nie mam wąt-
pliwości, że przy dobrej współpracy, dobrej kadrze 
i odpowiedniej organizacji pracy wszystko będzie 
działało sprawnie i z całą pewnością z korzyścią 
dla mieszkańców. Nie zakładam zmian organi-
zacyjnych, natomiast chciałbym poprawić relacje 
współpracy pomiędzy pracownikami w Urzędzie. 
Do pracy przychodzimy z przyjemnością.

 Jak Pan ocenia sytuację finansową Miasta 
i Gminy Połaniec? 

Zadłużenie na koniec 2021 roku wynosiło oko-
ło 12 mln złotych, ale trzeba pamiętać, że chyba 
nie ma gminy w Polsce, która nie byłaby zadłużo-
na. Kredyty służą rozwojowi gminy, przeznaczane 
są na inwestycje, ale należy brać je z  umiarem 
i  rozważnie. Kredyty bierze się łatwo, ale dobry 
gospodarz powinien przede wszystkim zabiegać 
o zewnętrzne środki dla gminy w formie różne-
go rodzaju dotacji m.in. unijnych i  rządowych. 
Ratunkiem w obecnej sytuacji jest skuteczne się-
gnięcie po fundusze zewnętrzne i to będzie jeden 
z moich priorytetów. 

Najtrudniejszy „orzech do zgryzienia” jeśli 
chodzi o gminę? Która sfera czy przestrzeń jest 
wg Pana najbardziej problematyczna? 

Najtrudniejszy „orzech do zgryzienia” to służba 
zdrowia. Brak lekarzy specjalistów. Bulwersującym 
jest fakt, że mieszkańcy, chcąc się zarejestrować 
do lekarza stoją w kolejce od 4 rano. Co w takiej 
sytuacji ma zrobić samotny rodzic chorego dziecka 
czy osoby starsze? Przez wiele lat władze miasta 
nie zajęły się tym problemem. Wielu mieszkań-
ców przepisało się do innych przychodni. Moim 
marzeniem jest przychodnia z prawdziwego zda-
rzenia i łatwy dostęp do specjalistów i w tym kie-
runku będę zmierzał. 

Jak Pan ocenia Radę Miejską i jak Pan ocenia 
współpracę? 

To, co kształtuje współpracę to przede 
wszystkim wzajemny szacunek. Jeżeli tego sza-
cunku zabraknie po którejś ze stron to może 
dojść do konfliktów czy utarczek słownych, 
z powodu których najbardziej cierpią mieszkań-
cy. Trzeba rozmawiać ze sobą otwarcie i nawet 
jeśli nie we wszystkim będziemy się zgadzać, 
to trzeba starać się znaleźć zawsze wspólne 
rozwiązanie. Myślę, że Rada Miejska podejmie 
współpracę realizując zadania z  korzyścią dla 
gminy i jej mieszkańców. 

Pracuje Pan bez zastępców, bliskich współ-
pracowników, którzy kierują gminą. Czy da się 
jednoosobowo wdrożyć w sprawy gminy, urzędu? 
Czy jest bardzo trudno?

 Uważam, że Urząd Gminy ma praworządnie 
służyć społeczności zamieszkującej dany teren. 
Dlatego istotne jest, aby w  Urzędzie była za-
chowana struktura organizacyjna, którą określa 
ustawa o samorządzie gminnym. Spraw jest bar-
dzo wiele, z  każdej dziedziny życia. Są sprawy, 
które wymagają wiedzy z wielu dziedzin. Dlatego 
uważam, że istotne jest zachowanie schematu 
organizacyjnego Urzędu, a mianowicie funkcjo-
nowanie Zastępcy Burmistrza, Sekretarza Gminy, 
Skarbnika, Kierowników poszczególnych refera-
tów, których współpraca powinna układać się jak 
najlepiej z korzyścią dla mieszkańców. Prawidłowe 
ukształtowanie organizacyjne gminy warunkuje 
sprawne jej działanie, ogranicza biurokrację, jak 
również ma zasadnicze znaczenie dla załatwiania 
złożonych i skomplikowanych spraw wymagają-
cych nierzadko sprawnego współdziałania kilku 
komórek organizacyjnych. W naszej ocenie oprócz 
spraw urzędowych ważny jest również kontakt 
z mieszkańcami, bo ich głos jest dla nas bardzo 
ważny. 

Czy planuje Pan bezpośrednie spotkania 
z mieszkańcami, by wsłuchać się w ich potrzeby 
i problemy? 

Uważam, że spotkania z  mieszkańcami są 
istotnym elementem w  rozwiązywaniu róż-
nych problemów. Nie da się przyjść, usiąść za 
biurkiem i  zarządzać urzędem zapominając 
o  mieszkańcach. Jestem otwarty na wszelkie 
spotkania z  mieszkańcami naszej gminy. Ich 
problemy są również moimi, bo jestem miesz-
kańcem tej społeczności. Pełniąc funkcję Bur-
mistrza Miasta i  Gminy Połaniec organizuję 
i planuję organizować spotkania we wszystkich 
sołectwach i osiedlach. Wsłuchuję się w bieżą-
ce sprawy mieszkańców. Uważam, że wzajemne 
rozmowy, dyskusje, przemyślenia i  wzajemny 
szacunek pozwolą wspólnie rozwiązać proble-
my. Burmistrz ma pracować i być dostępny dla 
mieszkańców. 

Dziękuję za rozmowę. 
Również dziękuję.

Wywiad z pełniącym funkcję Burmistrza 
– Jackiem Nowakiem

Wizyta Jacka Nowaka 
w elektrowni Połaniec

W środę, 12 stycznia br. odbyło się spotkanie 
przedstawicieli zarządu enei elektrowni poła-
niec z panem jackiem nowakiem, który pełni 
funkcję Burmistrza w połańcu. istotnym punk-
tem spotkania była nowa perspektywa finanso-
wa planowanych inwestycji oraz programy roz-
wojowe elektrowni.

Podczas spotkania omówiona została aktualna sytuacja elek-
trowni wobec konkluzji BAT. Zaprezentowane zostały również 
podejmowane obecnie i  planowane przedsięwzięcia związane 
z efektami środowiskowymi.  Dyskusja dotyczyła przyszłej współ-
pracy Miasta i Gminy Połaniec z Eneą Elektrownią Połaniec 
w kontekście nowych możliwości finansowania.

Spotkanie było także okazją do omówienia bieżącej współ-
pracy oraz zadań na najbliższy czas, jak również podziękowania 
za aktywną działalność społeczną oraz zaangażowanie na rzecz 
Połańca.

/Enea Połaniec/
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Spotkanie w Połańcu na rzecz 
lokalnego Partnerstwa

Na spotkaniu, które odbyło się 
30 grudnia w  Urzędzie Miasta 
i  Gminy Połaniec, rozmawiano 
o  organizacji wydarzeń sporto-
wych dla dzieci i młodzieży szkol-
nej na zbliżające się ferie zimowe. 

W  spotkaniu z  połanieckim 
samorządem udział wzięli prezes 
Enei Elektrowni Połaniec - Bogu-
sław Rybacki, członek zarządu ds. 
finansowych - Agnieszka Wojdan 
oraz dyrektor OSiR Połaniec - Ka-
rolina Koper-Adamczak. Pełniący 
obowiązki Burmistrza Połańca Ja-
cek Nowak przywitał wszystkich 
zaproszonych gości, nie kryjąc ra-
dości ze spotkania, wskazując na 
potrzebę organizowania tego typu 
rozmów i powrotu do wspólnego 
działania w sferze społeczno-kul-
turalnej. Projekt „Ferie na sporto-
wo z Eneą” to akcja mająca na celu 
wsparcie rodziców i  opiekunów 
z gminy Połaniec w zorganizowa-
niu dzieciom bezpiecznego i  ak-

tywnego czasu.  Na liście propozy-
cji znalazły się zajęcia rekreacyjne 
na pływalni, warsztaty piłki ręcznej 
oraz zapaśnicze, a także zajęcia na 
świeżym powietrzu. 

- Zachęcam do korzystania z pro-
pozycji, które przygotowaliśmy. Wie-
rzę, że wielu młodych ludzi dzięki 
niej odnajdzie nowe pasje i  zainte-
resowania. Propozycje zajęć przygo-
tuje zespół OSiR z  Połańca a  także 
znani sportowcy, którzy współpracują 

z Eneą. Zajęcia zostaną dopasowane 
do aktualnych zainteresowań młodego 
pokolenia – powiedział Jacek Nowak.

Enea Połaniec od lat wspiera 
lokalne inicjatywy skierowane do 
mieszkańców i współpracowników, 
chcących żyć aktywnie, rozwijać się 
- żyć z  pasją w  obszarach sportu, 
zdrowia, edukacji, kultury i  sztuki. 
Spółka wspomaga tych, którzy dzię-
ki sile charakteru, duchowi walki, 
codziennym treningom i miłości do 

sportu, stali się profesjonalistami jak 
kluby  KTS Enea Siarkopol Tarno-
brzeg oraz SPR Stal Mielec, które 
z  radością zadeklarowały udział 
w projekcie. Dzieci będą mogły spo-
tkać się z mistrzami Polski w tenisie 
stołowym oraz wybitnymi zawodni-
kami polskiej piłki ręcznej. 

- Cieszę się, że możemy włączyć 
się do projektu „Ferie na sportowo 
z  Eneą”, dzięki któremu dzieci 
i młodzież będą mogli spędzić ferie 
w sposób ciekawy i aktywizujący. To 
ważne, aby ten czas dobrze wyko-
rzystać. Dziękuję panu Jackowi No-
wakowi za tę inicjatywę, a dzieciom 
życzę, aby ferie minęły aktywnie   
i  w  sportowym duchu, tak abyśmy 
już wkrótce wrócili do normalnej, 
stacjonarnej nauki – powiedział 
Bogusław Rybacki.

Pan Nowak wyraził podzięko-
wanie za dotychczasową współ-
pracę, szczególnie w tak trudnym 
czasie pandemii, ale i za ogromne 
zaangażowanie w  realizację pro 
środowiskowych inicjatyw i  ak-
tywizację lokalnej społeczności 
przez ostatnie lata. Na zakoń-
czenie podziękował również Za-
rządowi Elektrowni Połaniec za 
przyjęcie zaproszenia, mając na-
dzieję na kolejne spotkanie przy 
realizacji projektów i planowanych 
zamierzeń sportowo-kulturalnych. 

/Elektrownia Enea/

Koniec roku to nie tylko czas podsumowań, ale także moment planowania dzia-
łań na nowy rok. W tym celu z inicjatywą podjęcia współpracy na rzecz lokalnego 
partnerstwa wyszedł pełniący obowiązki Burmistrza połańca pan jacek nowak, 
który do wspólnych działań zaprosił eneę elektrownię połaniec. 

Podpisanie aktu notarialnego 
- inwestor na strefie „B” w Połańcu

4 stycznia 2022 r. w wyniku rozstrzygnięcia pierw-
szego przetargu nieograniczonego na sprzedaż nieru-
chomości gruntowej  o pow. 0,5777 ha stanowiącej 
obszar nr 5 strefy inwestycyjnej „B” w połańcu został 
podpisany kolejny akt notarialny. 

Nabywcą nieruchomości jest firma Metal-Red z Mielca, która spe-
cjalizuje się w obróbce mechanicznej metali, konstrukcji stalowych oraz 
wszelkiego rodzaju wyposażenia dla przemysłu przetwórstwa drewna. 
W imieniu Miasta i Gminy Połaniec akt notarialny podpisał pełniący 
funkcję Burmistrza – Pan Jacek Nowak.

Inwestor nabywając ww. grunt zobowiązuje się do budowy dwukon-
dygnacyjnej hali produkcyjnej  o pow. około 2000 m2, w której będzie 
on prowadził swoją działalność polegającą na obróbce mechanicznej 
elementów metalowych.  Produkcja ta nie będzie oddziaływała nega-
tywnie na środowisko i nie będzie uciążliwa dla otoczenia. Nabywca 
zadeklarował poniesienie nakładów inwestycyjnych w wysokości mi-

nimum 2,5 mln zł. Planowany termin zakończenia budowy został 
wyznaczony do lipca 2023 roku. Liczba zadeklarowanych miejsc pracy 
utworzonych na terenie zrealizowanej inwestycji to minimum 5 osób. 
Inwestor wraz z rozwojem firmy deklaruje wzrost zatrudnienia.

Jest umowa 
na zimowe 

utrzymanie dróg
W dniu 11 stycznia br., w starostwie po-

wiatowym w staszowie podpisano umowę 
w sprawie współdziałania przy realizacji zi-
mowego utrzymania dróg powiatowych, znaj-
dujących się w granicach administracyjnych 
miasta i Gminy połaniec.

Umowę w  imieniu Powiatu Staszowskiego podpisali: 
starosta Józef Żółciak i wicestarosta Leszek Guzal, z kontr-
asygnatą skarbnik powiatu Jolanty Piotrowskiej, a w imieniu 
Miasta i Gminy Połaniec umowę podpisał pełniący funkcję 
Burmistrza Jacek Nowak.

W myśl podpisanej umowy, o wartości 30 tys. zł, strony 
zobowiązują się do współdziałania przy realizacji zimowego 
utrzymania dróg powiatowych na terenie gminy Połaniec, 
o łącznej długości 39,8 km, w zakresie:  odśnieżania – nie-
zwłocznie po ustaniu opadów śniegu, posypywanie piaskiem 
i mieszankami piaskowo-solnymi oraz utrzymania w goto-
wości służb drogowych. Umowa dotyczy realizacji ww. zadań 
w okresie od: 1 stycznia br. do 31 grudnia br.

Źródło: https://staszowski.eu/

Informacje o realizowanych in-
westycjach drogowych w ciągach 
dróg powiatowych na terenie gmi-
ny Połaniec:

1) „Przebudowa przejścia dla 
pieszych w ciągu drogi powiatowej 
nr 0105T Stopnica- Oleśnica - 
Połaniec w miejscowości Zrębin” 
– wartość zadania: 105 674,22 zł, 
przewidywany termin zakończe-
nia: 12.08.2022 r.

2)„Przebudowa przejścia dla 
pieszych w ciągu drogi powiato-
wej nr 0822T Ruszcza - Słupiec 
w  miejscowości Ruszcza” – war-
tość zadania: 116 308,80 zł, prze-
widywany termin zakończenia: 
12.08.2022 r.

Jednocześnie informujemy, że 
w  ramach programu Rządowy 
Fundusz Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych został 
złożony wniosek uwzględniający 
inwestycję „Przebudowa odcinka 
drogi powiatowej nr 0822T Rusz-
cza – Słupiec od km 0+720 do km 

1+920” – długość: 1 200 m, sze-
rokość nawierzchni bitumicznej: 
5,50 m, długość chodnika: 1 200 
m, szacunkowa wartość zadania: 1 
200 000,00 zł.

Prowadzone są również roz-
mowy dotyczące koncepcji roz-
wiązań projektowych rozbudowy 
skrzyżowań drogi krajowej nr 79 
z  drogami powiatowymi na od-

cinku Połaniec – Słupia na terenie 
gminy Połaniec.

Realizacja drogi powiatowej nr 
0817T Tursko Wielkie – Tursko 
Małe. Droga ta w  miejscowości 
Tursko Małe na odcinku o dłu-
gości 620 m (od km 2+133 do km 
2+753) została zweryfikowana 
pozytywnie przez Wojewódzką 
Komisję ds. weryfikacji i  szaco-
wania szkód w  infrastrukturze 
komunalnej spowodowanych 
przez nawalny deszcz w  dniach 
30 i 31 sierpnia 2021 r.  w związ-
ku z  powyższym, jeśli zostaną 
uruchomione środki w  ramach 
Usuwania Skutków Klęsk Żywio-
łowych droga w  Tursku Małym 
zostanie wyremontowana w 2022 
roku.

inwestycje w ciągach dróg 
powiatowych do realizacji

10 stycznia w miejscach planowanych w najbliższym czasie do realizacji inwestycjach drogowych w miejsco-
wości ruszcza i zrębin spotkał się pełniący obowiązki Burmistrza – pan jacek nowak, dyrektor zDp w staszo-
wie mirosław Bernyś i wykonawca celem omówienia realizacji inwestycji.

Tematem przewodnim była inwestycja dotycząca budowy 
chodnika w miejscowości Rudniki, a także termomoderni-
zacja budynku Zespołu Placówek Oświatowych w Ruszczy 
wraz z przebudową wentylacji mechanicznej. 

Wniosek o dofinansowanie realizacji projektu dotyczącego 
termomodernizacji został złożony 6 listopada 2020 roku 
w  ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020, znajduje się 
na liście rezerwowej. 

Wartość ogółem zadania to kwota 6 326 746,31, wniosko-
wane dofinansowanie 4 592 825,78, wydatki kwalifikowalne 
5 403 324,45 zł. 

Zadanie polegać będzie m.in. na dociepleniu ścian, wy-
mianie stolarki okiennej i drzwiowej, opaski wokół budynku, 
źródła ciepła w postaci gruntowej pompy ciepła z kolektora-
mi, instalacji fotowoltaicznej. Projekt odpowiada na potrzeby 
przyszłych  pokoleń.

18 stycznia 2022 r. w urzędzie marszałkow-
skim w Kielcach odbyło się spotkanie staro-
sty powiatu staszowskiego – pana józefa 
Żółciaka oraz pełniącego funkcję burmistrza 
– pana jacka nowaka z marszałkiem woje-
wództwa świętokrzyskiego – panem andrze-
jem Bętkowskim. 

o inwestycjach 
u Marszałka

WaŻne spotKania na rÓŻnycH szczeBlacH
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enea elektrownia połaniec jako firma odpo-
wiedzialna społecznie wspiera mieszkańców 
połańca i okolic w różnych dziedzinach. W od-
powiedzi na prośbę urzędu miasta i Gminy w 
połańcu, spółka przekazała środki do dezyn-
fekcji na rzecz podległych gminie placówek. 
Darowizna trafi m.in. do Środowiskowego 
Domu samopomocy, Warsztatów terapii zaję-
ciowej czy przychodni zdrowia.

Enea Elektrownia Połaniec w dobie pandemii koronawirusa 
na bieżąco odpowiada na potrzeby lokalnych podmiotów, 
które między innymi otaczają opieką osoby starsze i niepełno-
sprawne. Tym razem swoją pomoc skierowała do połanieckich 
placówek, przekazując Gminie Połaniec 240 litrów płynu 
do dezynfekcji oraz 965 litrów środka do zamgławiania po-
mieszczeń. Przekazane środki trafią do wszystkich gminnych 
jednostek organizacyjnych, m.in. do Środowiskowego Domu 
Samopomocy, Warsztatów Terapii Zajęciowej, OSP czy przy-
chodni zdrowia.

- W czasie pandemii koncentrujemy się nie tylko na bezpie-
czeństwie naszych pracowników, ale także troszczymy się o całe 
społeczności, w których jako firma funkcjonujemy. Dlatego na-
tychmiast odpowiedzieliśmy na prośbę połanieckiego samorządu, 
przekazując na rzecz gminy i jej jednostek podstawowe środki 
do walki z koronawirusem. W tym trudnym okresie, zwyczajnie 
pomagamy sobie nawzajem - powiedział Bogusław Rybacki, 
prezes Enei Elektrowni Połaniec.

Przekazane 31 stycznia środki do dezynfekcji odebrał Ja-
cek Nowak, pełniący funkcję burmistrza Połańca. Lokalny 
samorząd dokłada wszelkich starań, aby mieszkańcy mogli się 
czuć bezpiecznie oraz mieli lepszy dostęp do służby zdrowia. 
Dlatego też w tym samym dniu w połanieckiej przychodni 
zdrowia oficjalnie otwarto punkt poboru próbek do badań 

laboratoryjnych w kierunku wykrycia przeciwciał anty-SARS-
-CoV2. Usługa ta, skierowana do wszystkich mieszkańców 
Miasta i Gminy Połaniec, jest bezpłatna.

- Dziękujemy Enei Elektrowni Połaniec za okazane wspar-
cie. To dla nas bardzo ważne, ponieważ dzięki przekazanym 
środkom do dezynfekcji, pracownicy oraz osoby korzystające 
ze wszystkich placówek, podlegających naszej gminie, będą 
mogli czuć się bezpiecznie. Od dziś również będą mogli bez-
płatnie wykonać badania w kierunku wykrycia przeciwciał 
anty-SARS-CoV2. Wierzę, że wszystkie te działania pomogą 
nam przetrwać ten trudny czas – powiedział Jacek Nowak, 
pełniący funkcję Burmistrza Połańca. 

tekst Elektrownia Enea
Foto: UMIG

o koncepcji budowy 
przedszkola na osiedlu 

Północ w Połańcu
W czwartek, 20 stycznia w sali konferencyjnej urzędu 

miasta i Gminy w połańcu odbyło się spotkanie,  w którym 
uczestniczył pełniący funkcję Burmistrza – pan jacek no-
wak, dyrektor przedszkola – pani anna Kaniszewska, za-
stępca dyrektora pani Beata mika, dyrektor szkoły podsta-
wowej w połańcu - pani Gabriela zielińska oraz pracownicy 
urzędu, jednostek. 

Na spotkaniu została przedstawiona koncepcja budowy przedszkola na 
Osiedlu Północ dostosowana do obecnego obszaru. Prezentację zakończyła 
ożywiona dyskusja, podczas której uczestnicy korzystali z możliwości zadawania 
pytań odnośnie Koncepcji oraz zgłaszania własnych sugestii i rozwiązań. Obec-
ny budynek przedszkola pamięta lata przedwojenne i odbiega od dzisiejszych 
standardów. Wiele lat zabiegano o  zakup ciężko dostępniej działki, dlatego 
w nowym projekcie została ona pominięta.

W Połańcu będzie można 
rejestrować  samochody

W urzędzie miasta i Gminy w połańcu po-
wstanie filia Wydziału Komunikacji i trans-
portu starostwa powiatowego w staszowie. 

Gmina połaniec otrzymała akceptację na 
utworzenie stanowiska zamiejscowego do 
spraw rejestracji pojazdów. punkt będzie do-
stosowany dla osób niepełnosprawnych i zo-
stanie utworzony na parterze budynku urzędu. 

W ramach realizacji zadania gmina poła-
niec udostępni pomieszczenie wraz z wypo-
sażeniem biurowym, a także zapewni właści-
we zabezpieczenie dokumentów. utworzenie 
filii w połańcu będzie korzystne nie tylko dla 
mieszkańców naszej gminy, ale również in-
nych gmin, gdyż skrócą się kolejki w staro-
stwie.

Wejście bez opłat na basen 
dla osób najmłodszych 

i niepełnosprawnych

zgodnie z nowym zarządzeniem w spra-
wie zmiany wysokości opłat za korzystanie 
z obiektów sportowo-rekreacyjnych będących 
w użytkowaniu ośrodka sportu i rekreacji 
w połańcu wejście bez opłat przysługuje dzie-
ciom do 3 r. życia, osobom niepełnospraw-
nym z terenu miasta i Gminy połaniec, po 
okazaniu orzeczenia o niepełnosprawności, 
przy czym w stopniu znacznym wraz z opieku-
nem gdy jest on niezbędny.

24 stycznia 2022 r. odbyło się spotkanie, w którym 
uczestniczył Dyrektor zarządu zlewni w sandomierzu 
– pan Krzysztof sobiecki, pełniący funkcję burmistrza 
– pan jacek nowak, kierownik nadzoru wodnego – 
pan Dariusz mech, starszy specjalista w nadzorze 
wodnym – pan Krzysztof miaz. 

Podczas spotkania dyskutowano na temat ochrony przeciwpowo-
dziowej na terenie Miasta i Gminy Połaniec, realizacji zadań przez Pań-
stwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, możliwości pozyskiwania 
środków na przedsięwzięcia. Kolejnym tematem było uzgodnienie   
pozwolenia na budowę przedszkola na Osiedlu Północ oraz budowa 
ścieżki rowerowej po koronie wału znajdującego się na działce ewid. 
nr 28 w obrębie Maśnik – gmina Połaniec.

 Ścieżka rowerowa zaczynałaby się w okolicy skrzyżowania drogi 
powiatowej nr 0822T (ul. Knothego w Ruszczy) z drogą gminną nr 
366153, biegła koroną wału przez około 570 metrów dochodząc do 
drogi gminnej nr 366145T zgodnie z załączoną mapką. Korona wału 

w przedmiotowym miejscu ma 3m szerokości, a planowana ścieżka 
rowerowa szerokość 2 m i z zachowaniem poboczy około 50 cm na 
każda stronę.

o ochronie przeciwpowodziowej

o potrzebach placówek oświatowych
26 stycznia w budynku urzędu miasta i Gminy poła-

niec (sala konferencyjna) pełniący funkcję Burmistrza 
– pan jacek nowak spotkał się z dyrekcją szkół, przed-
szkoli i żłobka, kierownikiem inwestycji w urzędzie. 

Kluczowym tematem był zakres 
potrzeb w poszczególnych placów-
kach oświatowych – dotyczący 
przeglądu budynków, remontów 
czy termomodernizacji. Dyskusja 
dotyczyła także wynagrodzeń oraz 
współpracy z Fundacją Wspoma-
gania Oświaty oraz Elektrownią 
na realizację projektów. Dobrą 
wiadomością były kolejne kroki 
podjęte w celu realizacji budowy 
przedszkola na Osiedlu Północ 

(nowa koncepcja, uzgodnienia 
wodno-prawne) oraz budowa 
ścieżki rowerowej po koronie wału 
znajdującego w obrębie Maśnik, 
a także potrzeba uzyskania dofi-
nansowania na termomodernizację 
obiektu w Ruszczy. Pełniący funk-
cję Burmistrza wspomniał również 
o bezpieczeństwie - powstaniu 
przejść dla pieszych. Rozmowa 
skupiała się także nad rozwiąza-
niem spraw bieżących.

W ramach walki z CoViD-19 enea 
wsparła połaniecką społeczność 

przekazując gminie środki 
do dezynfekcji 
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SPotKANie Z PoteNCJAlNyM 
iNWeStoreM

5 stycznia odbyło się spotkanie pełniącego funkcję Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec – Pana Jacka Nowaka z potencjalnym 
inwestorem, zainteresowanym działką na strefie C.

Działalność nie będzie w żaden sposób uciążliwa dla środowiska.

Z  inicjatywą przedyskutowania problemu 
wystąpił sprawujący funkcję Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec Jacek Nowak. Podczas dyskusji 
z udziałem Burmistrza Jacka Nowaka, a także: sta-
rosty staszowskiego Józefa Żółciaka, wicestarosty 
Leszka Guzala, naczelnika Wydziału Spraw Oby-
watelskich i Zarządzania Kryzysowego Ryszarda 
Stachury oraz prezesa Przedsiębiorstwa Gospo-

darki Komunalnej i Mieszkaniowej w Staszowie 
Stanisława Batóga, wstępnie przeanalizowano 
rozwiązania podlegające na dostarczaniu wody 
dla mieszkańców gminy Połaniec, w  przypadku 
skażenia ujęcia wody „Wiązownica” z innego alter-
natywnego ujęcia, bądź wyposażenie ujęcia wody 
„Wiązownica” w stację jej uzdatniania. 

Źródło: https://staszowski.eu/

W dniu 21 stycznia 2022 roku w starostwie staszowskim odbyło się spotkanie 
w sprawie podjęcia skutecznych działań mających na celu wyeliminowanie przypad-
ków skażenia wody przeznaczonej do spożycia dla mieszkańców gminy połaniec. 

Wyeliminowanie przypadków 
skażenia wody

W dniu 20 stycznia br. w urzędzie miasta i Gminy poła-
niec podpisano dwa trójstronne porozumienia dotyczące 
funkcjonowania jednostek ochotniczych straży pożar-
nych w Krajowym systemie ratowniczo-Gaśniczym.

Były to ostatnie porozu-
mienia, jakie podpisano na 
terenie powiatu staszowskie-
go, a ich sygnatariuszami byli: 
pełniący funkcję Burmistrza 
miasta i  gminy Połaniec Ja-
cek Nowak, komendant po-
wiatowy Państwowej Straży 
Pożarnej w Staszowie st. bryg. 
Rafał Gajewicz oraz ze strony 
jednostek: prezes OSP w Po-
łańcu druh Krzysztof Mar-
czewski i prezes OSP Rusz-
cza druh Kamil Mazur.

Porozumiewające się strony, podpisanymi umowami, uzgodniły kwestie 
dotyczące praw i  obowiązków jednostek OSP należących do Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, w zakresie: gotowości operacyjnej, w tym 
zasobów sił i środków przewidzianych do wykorzystania w systemie, zadań 
ratowniczych jednostek włączonych do KSRG, liczby i poziomu wyszkole-
nia ratowników, sposobu utrzymania stanu gotowości jednostek do działań 
ratowniczych, alarmowania i  dysponowania jednostek, a  także warunków 
ewentualnego rozwiązania porozumienia.

W dyskusji, po podpisanym porozumieniu, komendant powiatowy Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Staszowie st. bryg. Rafał Gajewicz, odpowiadał 
na pytania związane z niektórymi zapisami w uchwale Sejmu RP o Ochot-
niczych Strażach Pożarnych, jaka weszła w życie  z dniem 1 stycznia tego 
roku.  Poruszano sprawy dotyczące, m.in.: naliczania ekwiwalentów za 
udział druhów w  działaniach ratowniczych, prowadzenia w  jednostkach 
dokumentacji ewidencji sprzętu, dodatków do emerytur i  gromadzenia 
dokumentów z tym związanych. 

Pełniący funkcję burmistrza Połańca Jacek Nowak, zapewnił o  czy-
nieniu starań w  sprawie pozyskania funduszy zewnętrznych na zakup 
samochodów bojowych, które w niektórych jednostkach powinny zostać 
wymienione, a  także zadeklarował zabezpieczenie w  budżecie gminy 
wymaganych środków własnych. Dotyczyć to będzie również zakupu 
sprzętu, umundurowania oraz przeprowadzenia niezbędnych szkoleń dla 
zachowania odpowiedniej zdolności bojowej jednostek.

Źródło: https://staszowski.eu/

Podpisano 
porozumienia

iNForMACJA DlA MieSZKAŃCóW
MiAStA i GMiNy PołANieC

zWiĘKszona  liczBa opieKi leKarsKiej
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Przy przywitaniu pełniący funkcję Burmistrza – Pan 
Jacek Nowak wręczył na ręce pracowników kawę, która 
jest bardzo lubiana i zawsze mile widziana przez uczest-
ników warsztatu. 

Na spotkaniu uczestnicy bardzo ciepło przyjęli peł-
niącego funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
– Pana Jacka Nowaka oraz wręczyli drobny upominek, 
specjalnie przygotowany na tę okazję.

W trakcie wizyty pełniący funkcję Burmistrza – Pan 
Jacek Nowak rozmawiał z  pracownikami o funkcjono-
waniu i strukturze organizacyjnej warsztatu oraz o jego 
bieżących potrzebach.

Zapewnił również wszelką pomoc jaka jest niezbędna 
do prawidłowej pracy WTZ, a także wspomniał o  jak 
najszybszej realizacji zadania zakupu samochodu przy-
stosowanego do potrzeb uczestników warsztatu.

Kończąc spotkanie pełniący funkcję Burmistrza – Pan 
Jacek Nowak złożył wszystkim noworoczne życzenia, 
a  także zapewnił, że bardzo chętnie będzie odwiedzał 
Warsztaty Terapii Zajęciowej.

Spotkanie w Warsztacie terapii Zajęciowej

W dniu 4 stycznia 2022 r. pełniący funkcję 
Burmistrza miasta i Gminy połaniec – pan jacek 
nowak spotkał się z dyrektorem oraz pracowni-
kami centrum Kultury i sztuki w połańcu.

Na spotkaniu zostały poruszone kwestie funkcjonowania 
jednostki, szczególnie teraz w okresie pandemii, a także możli-
wości poszerzenia oferty.

Pełniący funkcję Burmistrza – Pan Jacek Nowak pytał o bie-
żące potrzeby CKiSz oraz ofertę na zbliżające się ferie zimowe. 
Zapewnił również, że współpraca będzie kontynuowana jak 
dotychczas oraz, że dołoży wszelkich starań w  celu rozwoju 
i poszerzenia oferty Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu.

Kończąc spotkanie pełniący funkcję Burmistrza – Pan Jacek 
Nowak złożył obecnym na spotkaniu noworoczne życzenia.

Z wizytą 
w Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu

DoFiNANSoWANie 
Z ProGrAMU 

CyFroWA 
GMINA

Do Gminy połaniec trafi 
wsparcie finansowe w wyso-
kości 99 999,75 złotych w ra-
mach programu „cyfrowa 
Gmina”, które zostanie prze-
znaczone na zadania związane  
z cyberbezpieczeństwem.

Program ma na celu wsparcie rozwo-
ju cyfrowego instytucji samorządowych 
oraz zwiększenie cyberbezpieczeństwa. 
Ubiegając się o  dotację, gmina Połaniec 
mogła otrzymać maksymalnie 100 tyś 
złotych. Maksymalne wsparcie było ob-
liczane w oparciu o dwa kryteria – liczbę 
mieszkańców oraz wartość współczynnika 
G, który zależy od wysokości dochodów 
podatkowych danej jednostki samorządu 
terytorialnego. 

Na dzień dzisiejszy mamy informację 
o akceptacji złożonego przez Informatyka 
Urzędu wniosku. Dofinansowanie, które 
otrzymało Miasto i Gmina Połaniec w ra-
mach programu „Cyfrowa Gmina” zostanie 
przeznaczone na: ujednolicenie posiada-
nego sprzętu komputerowego połączone-
go z  wymianą najstarszych komputerów, 
edukację cyfrową z  cyberbezpieczeństwa, 
dostosowanie strony internetowej do obo-
wiązujących wymogów i standardów oraz 
utrzymanie posiadanych systemów bezpie-
czeństwa.

Jakub Moryto

Celem spotkania było dokonanie  
ustaleń na bieżący rok. W spotkaniu 
wziął udział pełniący funkcję Burmi-
strza Miasta i Gminy Połaniec – Pan 
Jacek Nowak, który podziękował straża-
kom za ich pracę oraz złożył wszystkim 
obecnym życzenia noworoczne.

5 stycznia odbyło się spo-
tkanie noworoczne  z przed-
stawicielami jednostek osp 
z terenu miasta i Gminy po-
łaniec w remizie strażackiej 
osp w połańcu.

W  planach seniorów są 
między innymi turnieje, kon-
tynuacja pomocy w Domach 
Dziecka, konkurs na Seniora 
Roku, pomysł kontynuowa-
nia Rady Seniorów, sposób 
korzystania z obiektów kul-
turalno-sportowych na tere-
nie Połańca przez seniorów 
i wiele innych. Na spotkanie 
został zaproszony pełniący 
funkcję Burmistrza – Pan 
Jacek Nowak, który zadekla-
rował wsparcie działań klubu 
ze strony samorządu.

Seniorzy z klubu Megawat 
z pomysłami na nowy rok

Spotkanie z dyrekcją i nauczycielami 
w Zespole Placówek oświatowych w ruszczy

10 stycznia odbyło się spotkanie pełniącego funkcję Burmistrza - pana jacka nowaka z dyrekcją oraz gronem pedago-
gicznym i pracownikami administracji i obsługi w placówce oświatowej w ruszczy. 

To była okazja do wspólnej 
rozmowy na temat problemów 
i  rozwiązań, a  także prezenta-
cji zaplanowanych inwestycji 
w  roku bieżącym dotyczących 
placówki. Pełniący obowiązki 
Burmistrza – Pan Jacek Nowak 
przedstawił jakie działania in-
westycyjne czekają mieszkań-
ców Miasta i  Gminy Połaniec, 
a zwłaszcza mieszkańców Rusz-
czy oraz z jakich środków będzie 
można skorzystać celem realiza-
cji zamierzonych planów. Były 
również życzenia na Nowy Rok.

W dniu 3 stycznia odbyło się spotkanie pełniącego funkcję 
Burmistrza miasta i Gminy połaniec – pana jacka nowaka 
z pracownikami oraz uczestnikami Warsztatu terapii zajęcio-
wej w połańcu. 

Spotkanie noworoczne ze strażakami

10 stycznia odbyło się spotkanie członków Klubu 
megawat, które prowadził prezes – pan andrzej 
styś. spotkanie zdominowały rozmowy o działal-
ności klubu i oczekiwania względem bieżącego 
roku, zwłaszcza w kontekście źródeł finansowania. 
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11 stycznia w budynku urzędu miasta i Gmi-
ny doszło do podpisania porozumienia po-
między gminami (Bogoria, łubnice, oleśnica, 
osiek, połaniec, rytwiany, szydłów, a firmą 
DoeKo Group sp. z o.o.), na mocy którego 
został powołany Wiślański Klaster energii.

Celami działalności Klastra jest ograniczenie niskiej emi-
sji na terenie Członków Klastra będących jednostkami sa-
morządu terytorialnego, w tym poprzez inwestycje w OZE; 
zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego poprzez dy-
wersyfikację źródeł energii; rozwój OZE ze szczególnym 
naciskiem na rozwój rozproszonej energetyki prosumenckiej; 
edukacja ekologiczna w zakresie OZE; wspieranie innowa-
cyjnych technologii w  zakresie efektywnego zarządzania 
energią (ICT i OT). Podczas spotkania przedstawiciele po-
szczególnych gmin rozmawiali na temat rozwiązań i wdra-
żania pomysłów.

Wiślański Klaster energii powołany

obradował Konwent Samorządów 
Powiatu Mieleckiego

28 grudnia 2021 r. w Wadowicach Dolnych odbyło się posiedze-
nie Konwentu samorządów powiatu mieleckiego. 

W spotkaniu uczestniczyli wójtowie i burmistrzowie z powiatu mieleckiego, z udziałem 
starosty powiatu mieleckiego i prezydenta Mielca. W spotkaniu wziął udział pełniący 
funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec – Pan Jacek Nowak, który został przywitany 
przez członków Konwentu Samorządów Powiatu Mieleckiego.  

Tematem wiodącym spotkania była organizacja transportu publicznego na 
terenie powiatu mieleckiego. Analizowano zakres potencjalnej współpracy oraz 
partycypacji poszczególnych gmin w kosztach realizacji tego zadania. Koncepcję 
optymalnej formy organizacyjno-ekonomicznej na terenie dwóch powiatów – 
staszowskiego – mieleckiego (Staszów – Połaniec - Mielec) przedstawił pełniący 
funkcję Burmistrza – Pan Jacek Nowak. 

Ustalono priorytety i strategię działań w ważnych kwestiach związanych z gminami  
należącymi do konwentu. Spotkanie było także okazją do omówienia bieżących spraw 
oraz wymiany doświadczeń uczestników spotkania, a także złożenia życzeń na Nowy 
Rok - z wolą dalszej współpracy samorządów.

rozmowy 
o funduszu sołeckim

11 stycznia w sali konferencyjnej Urzę-
du Miasta i Gminy w Połańcu spotkali się 
sołtysi i przewodniczący osiedli z pełnią-
cym funkcję Burmistrza – Panem Jackiem 
Nowakiem, kierownikami i pracownikami 
magistratu. 

A tematem przewodnim był fundusz 
sołecki. Ostatecznie sołtysi mają przedło-
żyć informacje na realizację jakich zadań 
służących poprawie mieszkańców danego 
sołectwa chcą przeznaczyć środki z fun-
duszu soleckiego.

Zebranie Zarządu OsP 
Zebranie miało na celu ustalenie harmonogramu spra-

wozdawczego jednostek OSP z terenu Miasta i Gminy 
Połaniec na 2022 rok. Podsumowano również działal-
ność Zarządu za 2021 rok oraz przedstawiono potrzeby 

i  wydatki poszczególnych jednostek w  zakresie zakupu 
sprzętu i wyposażenia, a także zapoznano się z przepisami 
zawartymi w nowej ustawie o OSP.  Była to także okazja 
do złożenia wzajemnych życzeń na Nowy Rok.

W dniu 29 grudnia 2021 roku w sali konferencyjnej urzędu miasta i Gminy połaniec 
odbyło się zebranie zarządu oddziału miejsko - Gminnego związku osp rp w połańcu, 
w którym wziął również udział pełniący funkcję Burmistrza – pan jacek nowak, skarbnik 
Gminy – pani małgorzata Żugaj. 

8 stycznia 2022 roku w remizie strażackiej w rud-
nikach odbył się zjazd oddziału miejsko-Gminnego 
osp gminy połaniec.

Zjazd Miejsko-Gminny 
Delegatów oSP 
gminy Połaniec

Słodkie paczki 
dla podopiecznych 

ośrodka 
Pomocy Społecznej

ośrodek pomocy społecznej, jak co roku, 
zadbał o słodkie paczki dla podopiecznych. 
W ostatnim czasie świąteczne upominki są 
sukcesywnie przekazywane do poszczegól-
nych osób przez pełniącego funkcję Burmi-
strza – pana jacka nowaka i pracownika 
ośrodka pomocy społecznej w połańcu.

Na spotkaniu 
w Samorządowym 

Centrum Usług 
Wspólnych

20 stycznia odbyło się spotkanie pełniącego funkcję Burmistrza 
– Pana Jacka Nowaka z kadrą SCUW. Wiodący temat to bieżąca 
działalność oraz potrzeby do zrealizowania w najbliższym czasie.

Prezesem ponownie został wybrany druh Stanisław Walczyk, 
który tą funkcję pełni od wielu lat. Jego zastępcami zostali wybrani 
z kolei druh Kamil Mazur i Krzysztof Marczewski, zaś nowym 
komendantem druh Paweł Motyl. 

W zjeździe wzięli udział między innymi druh Michał Skotnicki 
prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Ochotniczych straży Pożarnych 
w Staszowie, druh Mieczysław Madej sekretarz Zarządu Oddziału 
Powiatowego Ochotniczych Straży Pożarnej w Staszowie, zastępca 
komendanta wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach 
druh Grzegorz Rajca, przewodniczący Rady Miasta i Gminy Połaniec 
Stanisław Lolo, pełniący funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
Jacek Nowak oraz Skarbnik Gminy Połaniec Małgorzata Żugaj. W trak-
cie spotkania zaproszeni goście złożyli wszystkim Noworoczne Życzenia.
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11 stycznia w budynku żłobka 
i przedszkola gościł pełniący funkcję 
Burmistrza – pan jacek nowak, któ-
ry przedstawił plany inwestycyjne 
w roku bieżącym dotyczącego mia-
sta i gminy połaniec. 

Spotkanie z pracownikami 
żłobka i przedszkola

Były również rozmowy na temat poszerzenia oferty żłobkowej 
o dodatkowe miejsca oraz budowy nowego przedszkola w mieście, 
a także o środkach finansowych, które będą mogły być pozyski-
wane na dane działania inwestycyjne. Z okazji wizyty dyrektor 
przedszkola – Pani Anna Kaniszewska wręczyła na ręce pełniącego 
funkcję Burmistrza – Pana Jacka Nowaka rękodzieło – aniołka. 
Były również wzajemne życzenia na nowy rok.

Współpraca pomiędzy samorządami jest nie-
odzowna dla pełnego, wieloaspektowego rozwoju 
poszczególnych gmin. W dniu 12.01.2022r., w po-
łańcu, odbyło się spotkanie gmin i powiatu wcho-
dzących w skład obszaru strategicznej interwencji 
Dolina Wisły. 

Jego tematem było omówienie prac związanych z opracowaniem 
Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla OSI Dolina Wisły, wspólne-
go strategicznego dokumentu, stanowiącego podstawę pozyskania 
środków finansowych z Unii Europejskiej. Gminy wchodzące w skład 
OSI Dolina Wisły: Sandomierz, Klimontów, Koprzywnica, Opatów, 
Osiek, Ożarów, Zawichost, Pacanów, Połaniec, Staszów, Dwikozy, 
Lipnik, Łoniów, Łubnice, Obrazów, Rytwiany, Samborzec, Tarłów, 
Wilczyce, Wojciechowice (20 gmin) i  jeden powiat - Powiat San-
domierz - zawarły porozumienie, w myśl którego opracują wspólną 
strategię, oznaczą cele, zadania i sposoby ich realizacji. Przedstawicieli 
gmin i powiatu sandomierskiego przywitał pan Jacek Nowak pełniący 
funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, wprowadzając w te-
matykę spotkania, a następnie oddał głos przedstawicielowi firmy 
Centrum Profilaktyki i Reedukacji „Atelier” – wykonawcy zadania. 
W trakcie prelekcji i prezentacji przedstawiono: harmonogram prac 
nad strategią, wskazano też możliwości i sposób współpracy pomię-
dzy samorządami i  wykonawcą. Kluczowe dla dokumentu będzie 
stworzenie diagnozy, wyznaczenie celu, wizji, a następnie poszukanie 
korzystnych, zintegrowanych projektów. Koniecznym będzie również 
skonsultowanie społeczne powstającego dokumentu nie tyko z miesz-
kańcami, ale i  odpowiednimi instytucjami oraz zaopiniowanie go 
przez Zarząd Województwa Świętokrzyskiego.

Przedstawicieli gmin i powiatu sandomierskiego przywitał pan 
Jacek Nowak pełniący funkcję Burmistrza Miasta i  Gminy Po-
łaniec, wprowadzając w  tematykę spotkania, a  następnie oddał 

głos przedstawicielowi firmy Centrum Profilaktyki i  Reedukacji 
„Atelier” – wykonawcy zadania. W trakcie prelekcji i prezentacji 
przedstawiono: harmonogram prac nad strategią, wskazano też 
możliwości i  sposób współpracy pomiędzy samorządami i  wy-
konawcą. Kluczowe dla dokumentu będzie stworzenie diagnozy, 

wyznaczenie celu, wizji, a następnie poszukanie korzystnych, zinte-
growanych projektów. Koniecznym będzie również skonsultowanie 
społeczne powstającego dokumentu nie tyko z mieszkańcami, ale 
i odpowiednimi instytucjami oraz zaopiniowanie go przez Zarząd 
Województwa Świętokrzyskiego.

Współpraca samorządów 
– spotkanie w Połańcu

Seniorzy na spotkaniu 
3 stycznia przedstawiciele połanieckiego Klubu seniora „mega-

wat” złożyli wizytę pełniącemu funkcję Burmistrza – panu jackowi 
nowakowi. 

A  celem spotkania było omówienie zakresu i  planu pracy na rok 2022. Seniorzy to 
dzisiaj aktywna grupa, pełna energii do działania- dlatego tematów do realizacji na ten rok 
jest niemało. Pełniący funkcję Burmistrza – Pan Jacek Nowak plany działań klubu przyjął 
z aprobatą, deklarując pomoc w ich realizacji.

Z wizytą w Przychodni Zdrowia 

19 stycznia miało miejsce spotkanie wewnętrzne pra-
cowników Przychodni Zdrowia przy ul. Ruszczańskiej 
w  Połańcu z  pełniącym aktualnie funkcję Burmistrza 
– Panem Jackiem Nowakiem, celem omówienia bieżącej 
działalności  ośrodka. 

Istotną kwestią, która wynikała z  rozmowy jest 
konieczność poprawy  istniejących warunków – re-
mont gabinetów, powstanie nowej przychodni. Dys-
kutowano również o  aktualnej sytuacji związanej 
z pandemią.



Bezpłatny Biuletyn informacyjny • nr 1 (64) • styczeń 202214

Ważne decyzje na spotkaniu14 stycznia odbyły się spotkania 
przedstawicieli przedsiębiorstwa pro-
dukcyjno-usługowego propol sp. 
z o.o. i przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej w połańcu z pełniącym 
funkcję Burmistrza – panem jackiem 
nowakiem oraz pracownikami urzędu. 

Temat pierwszego spotkania dotyczył poszu-
kiwania najlepszych rozwiązań oraz alternatyw 
na wypadek sytuacji kryzysowych.  Omówiono 
zdarzenie skażenia wody pitnej jakie miało miej-
sce w ostatnim czasie w Gminie Połaniec, Osiek 
i Staszów i określono zasadnicze problemy orga-
nizacyjne i  techniczne. W  szczególności chodzi 
o  zapobieganie sytuacjomzwiązanym z  brakiem 
dostępu do wody i  rozważenie w  takim przy-
padku przez PGK opcji alternatywnej dostawy 
wody z sieci wodociągowej w Gminie Rytwiany.  
Rozmowy w tym temacie będą prowadzone w naj-
bliższym czasie. Zapadła również decyzja o zor-
ganizowaniu spotkania w starostwie z sanepidem, 
sztabem kryzysowym celem wypracowania i do-
skonalenia procedur zapobiegania i eliminowania 
na przyszłość sytuacji awaryjnych, w tym podjęcie 
działań zmierzających do przeprowadzania częst-
szych przeglądów.

Drugim wiodącym tematem podczas kolejne-
go spotkania była realizacja umowy związanej ze 

świadczeniem usług polegających na opracowaniu 
dokumentacji wymaganej do wykonania rekultywa-
cji składowiska odpadów oraz na przeprowadzeniu 
rekultywacji składowiska odpadów innych niż nie-
bezpieczne i obojętne, położonego w miejscowości 
Luszyca. Zgodnie z wydaną decyzją oraz zawartą 
umową na usługi rekultywacyjne – porozumienie, 
nie przysługują żadne roszczenia. Termin realizacji 
mija 31.12.2023 r.

Ponadto omówiono kwestię budowy nowego 
systemu ciepłowniczego, który ograniczy straty 
ciepła o  około 40 %. Miasto i  Gmina Poła-
niec będzie ubiegać się o  dofinansowanie na 
ten cel w  ramach programu rządowego Polski 
Ład. Z  tego samego programu będą czynione 
starania na wsparcie zadania polegającego na 
przebudowie i budowie nowego systemu kanali-
zacji sanitarnej, który pozwoli na obejście miasta 

Połańca  ściekami z instalacji ciśnieniowych bez-
pośrednio do oczyszczalni, gdzie z kolei nastąpi 
oczyszczenie biologiczno-mechaniczne.

Należy zaznaczyć, że powyższe inwestycje mają 
korzystny wpływ na gospodarkę wodno-ścieko-
wą, odpadową. Realizacja zamierzonych działań 
pozwoli na obniżenie cen jednostkowych wody, 
ścieków i odpadów na terenie Miasta i Gminy Po-
łaniec również i w kolejnych latach.

Dzięki wsparciu Fundacji Enea, połanieccy dru-
howie otrzymali sprzęt do ratowania życia, m.in. 
defibrylator AED oraz torbę medyczną PSP R1 
z wyposażeniem. Z kolei powiat staszowski oraz 
miasto i gmina Połaniec, sfinansowali zakup przy-
czepki, do wcześniej nabytego kłada, co usprawni 
realizację zadań ratowniczych w terenie.

Obecna na przekazaniu poseł na Sejm, sekretarz 
stanu w  Ministerstwie Sportu i  Turystyki Anna 
Krupka, serdecznie pogratulowała druhom straża-
kom otrzymanego sprzętu, a także dotychczasowej 
działalności i zapewniła o kontynuowaniu wspiera-
nia jednostek OSP, nie tylko w zakresie dosprzęto-
wienia, ale także i stanowienia korzystnego prawa. 
W swoim wystąpieniu wspomniał o tym zastępca 
świętokrzyskiego komendanta wojewódzkiego PSP 
w Kielcach st. bryg. Grzegorz Rajca, dziękując po-
seł Annie Krupce za działania na rzecz przyjętych 
ostatnio 2 ustaw: tzw. ,,ustawy modernizacyjnej” 
oraz ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych. 

Na wieloletnią współpracę druhów OSP w Po-
łańcu z  elektrownią, zwrócił uwagę prezes Za-
rządu Enea Połaniec Bogusław Rybacki, a staro-
sta staszowski Józef Żółciak przypomniał m.in. 
o zagrożeniach powodziowych dla miasta i gminy 
Połaniec, które dają o sobie znać co kilka lat. Peł-

niący funkcję Burmistrza Połańca Jacek Nowak 
podziękował prezesowi Bogusławowi Rybackiemu 
i staroście staszowskiemu Józefowi Żółciakowi za 
otrzymane wsparcie na zakup niezbędnego sprzę-

tu, zapewniającego sprawne i szybkie reagowanie 
w sytuacjach klęsk żywiołowych  oraz zagrożenia 
życia osób poszkodowanych lub chorych. 

Jan Mazanka

Doposażono jednostkę oSP w Połańcu
W dniu 17 stycznia br., jednostce osp w połańcu, oficjalnie przekazano sprzęt ratownictwa medycznego wraz przyczep-

ką do transportu wyposażenia i materiałów, niezbędnych w czasie prowadzenia akcji ratowniczych.

o BUDoWie MAGiStrAli NA SPotKANiU
W dniu 28 stycznia w sali konferen-

cyjnej urzędu miasta i Gminy w połań-
cu odbyło się spotkanie pełniącego 
funkcję Burmistrza - pana jacka nowa-
ka z prezesem przedsiębiorstwa pro-
dukcyjno usługowego „propol” - panem 
arturem Komorowskim, pracownikami 
zakładu oraz z radnymi rady miejskiej 
w połańcu, skarbnik gminy - panią mał-
gorzatą Żugaj i pracownikami urzędu.

 
Tematem spotkania było podjęcie decyzji do-

tyczącej zaplanowanej dużej inwestycji (na którą 
wskazywano już w 2016 roku), związanej z budową 
nowej magistrali wodociągowej o łącznej długości 
ok. 10 km. Obecna magistrala wodociągowa z racji 
ponad 30 letniej eksploatacji oraz jej awaryjności 
wymaga pilnej wymiany.

W  związku z  przeprowadzoną analizą obec-
ny na sali specjalista ds. optymalizacji kosztów 
przekształceń - Pan Zbigniew Nowak przedstawił 
podstawowe problemy związane z jakością obecnej 

magistrali - w tym awaryjność czy złej jakości stal. 
O  potrzebie realizacji inwestycji i  zagrożeniach 
w przypadku nie podjęcia kroków zmierzających 
do budowy magistrali mówił Prezes - Artur Ko-
morowski. Budowa magistrali to koszt ponad  
7 mln zł, ale Przedsiębiorstwo stara się o uzyskanie 
dofinansowania na ten cel z Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej. 
Możliwość pozyskania środków pojawiła się do-
piero w roku ubiegłym, a złożony wniosek został 

wysoko oceniony. Kwota pożyczki wynosi  ponad 
7 mln (30% umorzenia). Przedsiębiorstwo uzy-
skało również decyzje administracyjne. Kolejnym 
krokiem będzie potrzeba podjęcia uchwały przez 
wspólników w  sprawie budowy magistrali. Pod-
pisanie umowy na dofinansowanie może nastąpić 
w pierwszym kwartale roku bieżącego.

Inwestycja związana z budową magistrali wodo-
ciągowej jest ważna z racji zapewnienia bezpieczeń-
stwa ciągłości dostaw wody pitnej dla mieszkań-

ców i dla Zarządu Spółki Propol ma strategiczne 
znaczenie.

Podczas spotkania omówiono również zdarzenie 
skażenia wody pitnej jakie miało miejsce w ostat-
nim czasie w Gminie Połaniec, Osiek i Staszów 
i  określono zasadnicze problemy organizacyjne 
i techniczne, a przede wszystkim konieczność do-
skonalenia procedur zapobiegania i eliminowania 
na przyszłość sytuacji awaryjnych. Dyskutowano 
również o przyszłych cenach wody.
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W dniu 17 stycznia oficjalnie 
w ośrodku sportu i rekreacji rozpo-
częły się sportowe ferie zorganizowa-
ne dla uczniów przez połaniecki ośro-
dek sportu i rekreacji, we współpracy 
z elektrownią enea połaniec. 

Wizytująca pływalnię „Delfin”, wiceminister 
sportu i turystyki, Pani Anna Krupka zwróciła uwa-
gę, że czas ferii zimowych może być bez wątpienia 
spędzony aktywnie. Dzieci uczestniczące w zaję-

ciach na pływalni były bardzo zadowolone z przy-
gotowanych atrakcji. Podczas tegorocznych ferii 
zimowych z oferty zajęć sportowych będą mogły 
skorzystać zarówno dzieci, jak i młodzież. Wszyst-
kie zajęcia zgodnie z zapewnieniem dyrektor ośrod-
ka – Pani Karoliny Koper-Adamczak są realizowane 
w pełnym reżimie sanitarnym. W otwarciu uczest-
niczyła również Pani Agnieszka Wojdan – członek 
zarządu ds. finansowych Enea Elektrownia Połaniec.

Następnie pani Wiceminister w asyście pełnią-
cego funkcję Burmistrza – Pana Jacka Nowaka 
oraz dyrektor placówki wizytowała obiekt. Były 

również wspólne rozmowy dotyczącego możli-
wości ubiegania się o środki finansowe w mini-
sterstwie na działania placówki. – Dziękuję Enei 
Połaniec za wsparcie tak ważnej inicjatywy, jaką 
jest promowanie aktywności fizycznej wśród naj-
młodszych mieszkańców Połańca. W ramach tego 
przedsięwzięcia najmłodsi mogą nauczyć się pły-
wać, a także poznać podstawowe zasady bezpie-
czeństwa nad wodą. Takie zajęcia to także duża 
pomoc dla rodziców, którzy nie muszą się martwić 

o bezpieczeństwo swoich dzieci wiedząc, że mają 
one zapewnioną świetną opiekę. Cieszę się, że takie 
projekty są realizowane w naszym regionie – za-
znaczyła Anna Krupka.

Pani wiceminister – Anna Krupka złożyła  rów-
nież wizytę w  Urzędzie Miasta i Gminy w Połań-
cu spotykając się z pełniącym funkcję Burmistrza 
 – Panem Jackiem Nowakiem, podczas którego 
dyskutowano o wsparciu finansowym do wniosków 
na działania planowane przez samorząd.

Wiceminister Sportu i turystyki Pani Anna Krupka 
z wizytacją w ośrodku Sportu i rekreacji w Połańcu 

– ferie z enea oficjalnie rozpoczęte

17 stycznia pełniący funkcję Burmistrza – pan jacek nowak spotkał się 
z pracownikami ośrodka pomocy. 

Spotkanie z pracownikami 
ośrodka Pomocy Społecznej

Jak powszechnie wiadomo praca w  pomocy 
społecznej jest niezwykle ważna i odpowiedzialna. 
Wymaga nie tylko profesjonalizmu, ale też wraż-
liwości na ludzkie problemy. Spotkanie miało na 

celu omówienie bieżącej działalności ośrodka oraz 
realizacji planów na przyszłość. Pan Jacek Nowak, 
pełniący funkcję Burmistrza korzystając z okazji 
złożył najlepsze życzenia pracownikom ośrodka.

19 stycznia w budynku Szkoły Podstawowej w Połańcu 
odbyło się spotkanie pełniącego funkcję Burmistrza – Pana 
Jacka Nowaka z dyrekcją, nauczycielami i obsługą. Tema-
tem przewodnim były bieżące sprawy dotyczące szkoły, 
a także przyszłych inwestycji.

Spotkanie z dyrekcją 
i pracownikami 
Szkoły Podstawowej 
w Połańcu

Wizyta była okazją do zapoznania się z  bieżącą działalnością placówki, w tym z planami na 2022 rok. Podczas wizytacji 
pełniący funkcję Burmistrza – Pan Jacek Nowak złożył życzenia i zachęcił do współpracy oraz realizacji działań.

W dniu 3 stycznia pełniący funkcję  Burmistrza połańca – pan jacek nowak spotkał się z dyrek-
cją i pracownikami miejsko-Gminnej Biblioteki publicznej w połańcu. 

Z wizytą w Miejsko-Gminnej bibliotece
Spotkanie z potencjalnym 

inwestorem
W dniu 21.01.2022r. w siedzibie urzędu miasta i Gminy 

odbyło się spotkanie przy udziale pełniącego funkcję Burmi-
strza – jacka nowaka i pracowników urzędu  z potencjalnym 
inwestorem zainteresowanym naszą ofertą inwestycyjną.

Celem spotkania było rozeznanie przez inwestora możliwości i warunków 
inwestycyjnych na terenie naszej Gminy. Pracownicy Urzędu zaznajomili 
inwestora z ofertą terenów inwestycyjnych oraz z potencjałem gospodarczym 
Połańca. Podczas spotkania inwestor wyraził chęć ulokowania swojej inwe-
stycji w Połańcu, podkreślając przy tym, że nasza oferta inwestycyjna idealnie 
wpisuje się w jego plany inwestycyjne. Inwestor jest na etapie zapoznawania się 
z wszystkimi warunkami oferty oraz rozważa możliwość ulokowania swojego 
przedsiębiorstwa w Połańcu. Jeśli dojdzie do realizacji planów inwestora, w 
ramach inwestycji powstanie zakład produkcyjny, gdzie będą odprowadzane 
podatki, który zatrudni około 100 osób.
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• I- Pucharze Polski kadetek w zapasach kobiet - NATALIA SZKWAREK wywalczyła brązowy 
medal- Karlino 5-6.02.2021 – I eliminacja do finałów OOM.

• Puchar Polski Zapasy Kobiet, grupa wiekowa senior - ANNA WAWRZYCKA wywalczyła brązowy 
medal- Poznań 13-14.02.2021

• II-Pucharze Polski Kadetów w zapasach styl wolny - BARTOSZ TOMALA wywalczył brązowy 
medal- Białogard 12-14.03.2021  

• II-Pucharze Polski Kadetów w zapasach styl wolny - DAMIAN SIJKA wywalczył brązowy medal- 
Białogard 12-14.03.2021  

• Turniej Nadziei Olimpijskich Krajów Wyszehradzkich Białogard 12-14.03.2021 - OLIWIA SZEW-
CZYK wywalczyła srebrny medal.

• Mistrzostwach Polski Juniorek zapasy kobiet - WERONIKA KAPINOS wywalczyła brązowy 
medal -Chełm 9-10.04.2021  

• Mistrzostwach Polski Juniorek zapasy kobiet - OLIWIA SZEWCZYK wywalczyła brązowy medal, 
Chełm 9-10.04.2021  

•  Młodzieżowych Mistrzostwach Polski U-23 w styl wolny - PATRYK JURKOWSKI wywalczył 
srebrny medal- Staszów 23-24.04.2021 

• Młodzieżowych Mistrzostwach Polski U-23 w styl wolny - JAKUB WŁADCZYK wywalczył srebrny 
medal- Staszów 23-24.04.2021 

• Mistrzostwach Europy U-23 - JAKUB WŁADCZYK MKS Czarnych Połaniec wywalczył 15 
miejsce reprezentował Polskę w kategorii wagowej do 79 kg Skopje/MACEDONIA  17-23.05.2021

•  Turnieju Kwalifikacyjnym U-15 do Mistrzostw Europy - BARTOSZ TOMALA wywalczył srebr-
ny medal w Pelplinie 14-15.05.2021 w kategorii wagowej do 62 kg (pierwsze miejsce wywalczył 
zawodnik z UKRAINY)

• Mistrzostwach Europy U-15 w zapasach w stylu wolnym - BARTOSZ TOMALA z MKS Czar-
nych Połaniec wywalczył 14 miejsce reprezentował Polskę w kategorii wagowej do 62 kg Sofia/
BULGARIA 27-30.05.2021

• Mistrzostwa Polski AZS styl wolny - KAMIL ADAŚ do 125 kg wywalczył srebrny medal Warszawa 
30.05.2021 

• Mistrzostwa Polski AZS styl wolny - JAKUB WŁADCZYK do 86 kg wywalczył brązowy medal 
Warszawa 30.05.2021 

• Mistrzostw Polski Zrzeszenia LZS Młodzików styl wolny - JAKUB SZKWAREK wywalczył 
brązowy medalem- Milicz 18-19.06.2021

• XXVII Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w zapasach kobiet - NATALIA SZKWAREK wy-
walczyła brązowy medal - Łódź 30.06-2.07.2021 (Mistrzostwa Polski)

• Mistrzostwa Zrzeszenia LZS Kadetek zapasy kobiet - NATALIA SZKWAREK wywalczyła srebrny 
medal- Spała26-28-08-2021

• Mistrzostwa Zrzeszenia LZS Kadetek zapasy kobiet - NATALIA PRZEKOTA wywalczyła brązowy 
medal- Spała 26-28-08-2021

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia Młodzieżowiec zapasy kobiet - OLIWIA SZEWCZYK wywalczyła 
srebrny medal -Spała 26-28-08-2021

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia Młodzieżowiec zapasy kobiet - ALICJA PRZEKOTA wywalczyła 
srebrny medal- Spała 26-28-08-2021

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów – DAMIAN SIJKA wywalczył złoty 
medal- Spała 26-28-08-2021

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów – BARTOSZ TOMALA wywalczył 
brązowy medal- Spała 26-28-08-2021

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów – MATEUSZ ŚMIESZEK wywalczył 
brązowy medal- Spała 26-28-08-2021

• XXIX Mistrzostwa Polski Seniorek zapasy kobiet - ANNA WAWRZYCKA wywalczyła złoty 
medal - Rzeszów 03-05-09-2021

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików Region C styl wolny - OSTROWSKI HUBERT 
wywalczył brązowy medal- Rzeszów 18-09-2021

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików Region C styl wolny - JAKUB SZKWAREK wy-
walczył brązowy medal- Rzeszów 18-09-2021

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C zapasy kobiet - MARTYNA WOŁO-
WIEC wywalczyła brązowy medal (kat. wag.36kg) - Stróża-Kolonia 18-09-2021

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C zapasy kobiet - JULIA BARTCZAK 
wywalczyła srebrny medal (kat. wag 33kg) - Stróża-Kolonia 18-09-2021

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C zapasy kobiet - OLIWIA LEGAWIEC 
wywalczyła brązowy medal (kat. wag. 39kg) - Stróża-Kolonia 18-09-2021

• X Mistrzostwa Polski Młodzików w zapasach kobiet - JULIA BARTCZAK wywalczyła brązowy 
medal (kat. wag. 33kg) - Kielce 19-21.11.2021

W sumie, Połanieccy zapaśnicy mogą się pochwalić zdobyciem:
• 7 - medali Mistrzostw Polski, w tym 1- złoty, 2- srebrne i 4 - brązowe 
• 4 - medale Pucharów Polski, 4 - brązowe 
• 1 - medal w Turnieju Kwalifikacyjnym do Mistrzostw Europy, 1 – srebrny
• 1 – medal w Turnieju Krajów Wyszehradzkich, 1 – srebrny 
• 8 - medali Mistrzostw Zrzeszenia LZS, w tym 1 – złoty, 3 – srebrne, 4 - brązowe
• 2- medale Mistrzostw Polski AZS, 1 – srebrny, 1 – brązowy
• 5 – medali Międzywojewódzkich Mistrzostw Młodzików/czek Region ,,C” w tym 1 – srebrny 4 – 

brązowe. (28 - Medali).

Zapaśnicy Miejskiego Klubu Sportowego Czarni Połaniec 
podsumowują miniony rok startowy 2021

PoDSUMoWANie DoroBKU MeDAloWeGo SeKCJi ZAPAśNiCZeJ 
W NAJWAŻNieJSZyCH tUrNieJACH SPortoWyCH W roKU StArtoWyM 2021

Porady prawne przeniesione do Centrum Kultury i Sztuki
informujemy, że zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców porady prawne zostają przeniesione od 1 lutego 2022 roku z punktu 

na ul. zrębińskiej do budynku centrum Kultury i sztuki/ wejście od strony pracowni plastycznej. ponadto porady prawne będą 
udzielane w urzędzie miasta i Gminy.

informacjana temat punKtu nieoDpłatneGoporaDnictWa oByWatelsKieGo W poWiecie staszoWsKimW 2022roKu
proWaDzoneGo na poDstaWie ustaWy z Dnia 5 sierpnia 2015 roKu o nieoDpłatnej pomocy praWnej oraz eDuKacji praWnej (j.t. Dz. u. 2019 r. poz.294)

WyKaz punKtÓW nieoDpłatneGopporaDnictWa oByWatelsKieGo zloKalizoWanycHna oBszarze poWiatu staszoWsKieGo:

Punkt Nr-2 

Lokalizacja 
/adres/

Dni i godziny 
działania punktu 

Podmiot Prowadzący Punkt/ 
Pomoc prawna udzielana przez

Zarządca
/administrator lokalu

Centrum Kultury i Sztuki, 
ul. Czarnieckiego 5, 

28-230 Połaniec

poniedziałek: godz.8.00-12.00  
środa: godz. 8.00-12.00
piątek: godz. 8.00-12.00

Stowarzyszenie SURSUM CORDA 
z siedzibą w Nowym Sączu, 

ul. Lwowska 11, 33-300 Nowy Sącz

Urząd Miasta 
i Gminy 

w Połańcu

W powiecie staszowskim funkcjonuje system dar-
mowegoporadnictwa obywatelskiego. W jego ramach 
uruchomionojeden punkt nieodpłatnegoporadnictwa 
obywatelskiego,prowadzenie któregopowierzono orga-
nizacji pozarządowej wyłonionej w otwartymkonkursie 
ofert.

zaKres nieoDpłatneGo poraDnictWa 
oByWatelsKieGo

nieodpłatne poradnictwo obywatelskie obejmuje 
działania dostosowane do indywidualnej sytuacji oso-
by uprawnionej, zmierzające do podniesienia świado-
mości tej osoby o przysługujących jej uprawnieniach 
lub spoczywających na niej obowiązkach oraz wspar-
cia w samodzielnym rozwiązywaniu problemu, w tym, 

w razie potrzeby, sporządzenie wspólnie z osobą 
uprawnioną planu działania i pomoc w jego realiza-
cji. nieodpłatne poradnictwo obywatelskie obejmuje 
w szczególności porady dla osób zadłużonych i porady 
z zakresu spraw mieszkaniowych oraz zabezpieczenia 
społecznego.

Dla KoGo nieoDpłatne poraDnictWo 
oByWatelsKie?

1.  nieodpłatneporadnictwoobywatelskie przysługuje 
osobie uprawnionej, która nie jest w stanie ponieść 
kosztów odpłatnej pomocy prawnej.

2.  osoba uprawniona, przed uzyskaniem nieodpłat-
nego poradnictwa obywatelskiego składa pisemne 
oświadczenie, że nie jest w stanie ponieść kosztów 

odpłatnej pomocy prawnej. oświadczenie składa 
się osobie udzielającej nieodpłatnego poradnictwa 
obywatelskiego.

3.  oświadczenie, o którym mowa wyżej przechowuje 
się w warunkach uniemożliwiających dostęp do 
niego osób trzecich.

4.  administratorem danych osobowych zawartych 
w oświadczeniu, o którym mowa wyżej jest staro-
sta.

5.  W celu umożliwienia kontroli prawidłowości świad-
czenia nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego 
starosta przechowuje oświadczenie, o którym mowa 
wyżej - przez trzy lata od końca roku kalendarzowe-
go, w którym oświadczenie zostało sporządzone.


